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IK
HELP JE
GRAAG!
‘Ik help je graag’ staat er op de button die op haar 
blouse is gespeld. Iedere dinsdag van 11:00 tot 
12:00 uur helpt Diana Oltmans de manager in de 
Trekpleister aan de Texelstroomlaan in Den Helder. 
Dat doet ze al een paar jaar en het maakt haar blij. 
En #TROTS niet te vergeten. Met haar pols moet ze 
voorzichtig doen en daarom mag ze niet al te lang 
werken. Ze loopt er samen met haar ondersteuner 
van ’t WAD heen. Die helpt met oversteken en gaat 
dan weer terug. De rest van de dag heeft ze dagbe-
steding in het HOC-gebouw. Diana: “Ik help mensen 
bij de kassa. Niet zo druk als in de winkel. Dat is be-
ter. Geld doe ik niet in de kassa (gniffelt). Maar wel 
eens samen met de manager. Soms wel spannend. 
Zoveel vreemde mensen. Maar de manager ken ik. 
Samen werken is fijn.”

Trekpleister biedt Diana een fijne werkplek en een 
mooie uitdaging. Het is bovendien op loopafstand 
en het zorgt voor afwisseling in haar dag. Om 12:00 
uur lopen Diana en haar ondersteuner weer terug 
en vangt haar kluisje bij ‘t WAD haar mooie werk-
blouse weer op. Volgende week weer. 

# T R O T S
T E K S T 
Titia Geerlink

FOTO G R AFI E
Dewi Koomen
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SCHAKELEN 
TUSSEN 

VERSCHILLENDE 
NIVEAUS

K L A V E R W E I D E
T E K S T 
Peter Muller

FOTO G R AFI E
Dewi Koomen

Dat het in deze tijd moeilijk is om aan goede mensen in de zorg te komen, is algemeen 
bekend. Het geldt zeker ook voor de Klaverweide, een woonvoorziening voor jongeren 
(vanaf 12 jaar) met een verstandelijke beperking. Medewerkers, bewoners en een vader 
vertellen wat deze locatie met en voor ze doet.

Veroneide (50, begeleider)
“Toen ik twintig jaar geleden vanuit Bra-
zilië in Nederland kwam, wilde ik eigen-
lijk al in de zorg werken. Zonder diploma 
en ervaring ging dat niet. Ik ben toen zes 
uurtjes in de week gaan schoonmaken. 
Toen de Klaverweide startte ben ik hier 
komen werken en kreeg ik meer uren. 
Als huishoudelijk medewerker had ik al 
goed contact met cliënten. Ze kwamen 
mij vaak opzoeken voor een praatje. Ik 
startte met de basisopleiding binnen Es-
dégé-Reigersdaal. Daarna werkte ik drie 
uurtjes in de ochtend om de kinderen te 
helpen opstarten. Wakker maken, stimu-
leren om op te staan, ontbijten en klaar-
maken voor de dag. Als zij naar school of 
de dagbesteding waren, werkte ik drie 
uurtjes als huishoudelijk medewerker 
verder. Ik kreeg meer en meer de rol van 
begeleider. Ik moet nog wel steeds veel 
leren, dat doe ik in de praktijk.” 

“Ik vind het hier op de Klaverweide 
heel interessant, het is nooit saai. Als ik 
een verdrietige cliënt kan helpen door 
een gesprek, door te steunen en ik zie 
diegene daarna lekker lachen, dat maakt 
mijn dag! Ze zijn heel lief, ook al hebben 
zij het vaak moeilijk. Soms hebben ze 
vervelende buien, best wel heftig. Dan 

hebben ze hun emoties of gedachten 
niet onder controle. Als je ze dan later 
spreekt en ze zijn rustig dan ben ik er 
weer voor ze. Dan zeggen ze soms sorry, 
dan komt het weer goed. Ik kijk heel 
goed naar hoe ze in hun vel zitten, ik kan 
ze goed lezen en probeer daar naar te 
handelen. Naast het gevoel moet je ook 
veel kennis hebben, over de leeftijdsca-
tegorieën, over observeren, over hoe je 
conflicten voorkomt. We zoeken hard 
naar nieuwe collega’s, die moeten vooral 
willen samenwerken in het team, een 
positieve houding hebben. Je moet het 
echt voor de kinderen willen doen. Er 
voor hen willen zijn.”

Monique (33, gedragsdeskundige)
Monique: “Werken met jongeren spreekt 
erg aan, dat merken wij wel. Er zijn dan ook 
veel zij-instromers die bij ons solliciteren, 
veel mensen hebben behoefte aan meer 
maatschappelijke bijdrage. Voor onze 
bewoners zoeken wij wel mensen met 
ervaring in een breed spectrum van bege-
leiding. Wij hebben vier huiskamers met 
elk ruimte voor vier jongeren. Ook binnen 
één huiskamer hebben verschillende jon-
geren heel specifieke behoeften. Daarvoor 
moet je stevig in je schoenen staan. Bij 

volwassenen werk je vaak met mensen 
met hetzelfde niveau en gelijksoortige be-
perkingen. Het werken met deze jongeren 
vind ik dynamischer. Op de Klaverweide 
zitten jongeren met een ernstig verstande-
lijke beperking met gedragsproblematiek 
tot aan een lichte verstandelijke beperking 
en alles wat er tussen zit. Jongeren met 
stoornissen op het gebied van autisme, 
hechting en zeldzame syndromen, dat 
vraagt om een heel specifieke bejegening. 
Je moet goed kunnen schakelen tussen de 
verschillende niveaus. We willen kinderen 
en jongeren zoveel mogelijk laten ont-
wikkelen, daarom zoeken we mensen met 
levenservaring en mensenkennis. Kennis 
van de ontwikkeling van jongeren, ook 
zonder beperking, helpt.” 

“We zijn allemaal te gast bij de kinderen 
die hier wonen. Als gast bepalen we 
soms wel waar de hekjes staan en dat is 
een ingewikkelde positie. Je moet zelf 
goed snappen wat er gebeurt. Aan de 
andere kant kijken wij ook naar de juiste 
doorstroming van kinderen. We ontwik-
kelen breder binnen Esdégé-Reigersdaal 
een visie op kinderen en jongeren, samen 
met andere orthopedagogen en cluster-
managers van kind- en jeugdclusters.”

Monique (links) en Veroneide
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Frank (52, senior cliëntbegeleider)
Jaren geleden werkte ik in de grafische 
sector. Via vrijwilligerswerk bij radio Oor 
raakte ik betrokken bij Esdégé-Reigers-
daal. Wat mij erg aantrekt bij Klaverwei-
de is de grote diversiteit aan jongeren. 
Anderen vinden dat misschien lastig, 
maar dat is voor mij de reden dat ik met 
deze cliëntengroep wilde werken. Voor 
mij is het complexe juist interessant, 
mensen die moeilijk te lezen zijn maakt 
voor mij de uitdaging. Vaak zie je dat 
cliënten zoeken naar veiligheid; ‘ben je 
er voor mij?’ Ik probeer altijd te levelen, 
de rust te bewaren en de cliënt serieus 
te nemen. Bij Klaverweide is het jeugdi-
ge een uitdaging. Jongeren die zich nog 
moeten ontwikkelen. Ze komen hier 
vanaf 12 jaar, in principe tot aan 18 jaar, 
maar uitstromen is niet altijd makkelijk. 
Daarnaast zitten de ouders of verwan-
ten er vaak heel dicht op, die zijn enorm 
betrokken. Soms staan ze letterlijk en 
figuurlijk in de keuken. Dat vraagt veel 
afstemming omdat ook niet altijd zeker 
is wat wel of niet goed is voor een kind.” 

“De Klaverweide is een leuke plek om 
te werken. Toch is er een groot verloop 
geweest, waardoor we vaak met inval-
krachten werkten. Dat gaat nu langzaam 
beter. Er komt meer rust. Met de juiste 
mensen op de juiste plek. Aan de doel-
groep ligt het niet. Ik vind het heel leuk 

samen. Elke dinsdag om 9.00 uur in de 
ochtend zet ik een video online op mijn 
YouTube-kanaal (Samofzoo, red.), over 
alle leuke dingen die ik meemaak. In het 
weekend werk ik bij de Vomar. Verder ga 
ik met vrienden gamen of video’s maken. 
Ik heb wel een dagprogramma met elk 
uur allemaal dingen die ik kan doen, dan 
kan ik kiezen. Ik wil veel dingen op een 
dag doen. Ik kan ook naar buiten, als 
ik het maar wel even vertel. De Klaver-
weide staat in een gezellige wijk. Veel 
mensen kennen mij omdat ik YouTu-
be-filmpjes maak. Ik wil een bekende 
YouTuber worden en later een eigen huis 
kopen. Dat gaat wel lukken.”

Noah (19, bewoner) en zijn vader Marc
Noah woont nu zeven jaar bij de Kla-
verweide. Thuiswonen ging niet goed, 
er was te weinig structuur. Met zijn be-
perking -Noah heeft het Smith-Magenis 
Syndroom- heeft Noah juist veel struc-
tuur nodig. Zijn vader Marc vertelt dat 
het heel goed met Noah gaat sinds hij 
bij de Klaverweide woont: “Het was heel 
moeilijk om een goede plek te vinden. 
Als je twaalf jaar bent is er bijna niks in 
Nederland. We waren blij dat hij bij de 
Klaverweide terecht kon. Het was heel 
moeilijk om de stap te zetten, maar voor 
hem is het beter, dat gaf de doorslag.” 
Noah vertelt luid en duidelijk: “Eerst ben 

om aan de ontwikkeling van de Klaver-
weide mee te werken. We maken hier 
tijd om met elkaar zaken te bespreken, je 
wordt niet zomaar in het diepe gegooid. 
En ik werk hard aan het contact met de 
cliënten. Dat is niet altijd even makkelijk, 
maar dat is de uitdaging.” 

Sam (15, bewoner)
Sam woont sinds anderhalf jaar op de 
Klaverweide. Al toen hij een jaar was kon 
hij niet meer thuis wonen. Hij woonde 
eerst in pleeggezinnen en op een andere 
woongroep waar het niet zo fijn was. 
“Ik zat daar niet zo lekker in mijn vel, ik 
kan niet zo goed vertellen waarom niet. 
Mijn tante heeft toen gezocht naar een 
andere groep. Ik heb hier een beetje 
meegedraaid en gepraat met iemand 
die mij zou gaan begeleiden. Dat vond ik 
leuk. Een gezellige sfeer. Ik heb wel een 
andere begeleider gekregen, daar gaat 
het ook goed mee. Soms hebben we 
wel ruzie, dan ben ik het met dingetjes 
niet eens, maar we lossen dat altijd weer 
op. Ik kan hier goed laten zien wat ik 
allemaal kan, veel mensen snappen mij 
hier wel.” Sam vertelt hoe zijn dag er 
gewoonlijk uitziet: “Doordeweeks ga ik 
naar de praktijkschool met de bus, ik sta 
gewoon zelf op, zet zelf de wekker. We 
ontbijten vaak samen, soms samen met 
meer groepen. In de avond eten we ook 

"Eigenlijk 
veel te 
luxe"

die net zo mooi is als hier.” Anna heeft 
niet zoveel met de andere bewoners 
van de Klaverweide, die hebben een 
heel andere leeftijd, andere interesses 
en zijn veel minder zelfstandig. Ze 
moppert dan ook: “In het begin had ik 
nog een vriendin die hier ook zat, die 
is weg nu. Negen van de tien keer blijf 
ik liever op mijn kamer. Ik vind het wel 
fijn als een begeleider mij erbij haalt 
als ze samen thee drinken, dan word ik 
weleens vergeten, dat vind ik slordig. Ik 
ga niet zelf elke vijf minuten kijken of er 
thee gedronken wordt. Met sommige 
begeleiders klikt het, met andere min-
der. Ik denk dat de Klaverweide beter 
is voor mensen die meer begeleiding 
nodig hebben. Ik kook zelf, maak mijn 
eigen ontbijt. Soms eet ik wel met de 
groep, als ze iets lekkers eten en als mijn 
kookgeld op is,” besluit Anna met een 
voorzichtige glimlach. 

ik een keer komen kijken. Dat was op 
mijn verjaardag. Ik had taart meege-
nomen.” Marc vult aan: “De huiselijke 
sfeer hier sprak mij aan, hier zou ik ook 
wel kunnen wonen. En als het voor mij 
goed is, dan is het voor hem ook goed.” 
Noah vertelt verder: “Ik ga vaak fietsen, 
samen met iemand, met een begeleider. 
We spelen vaak spelletjes. Alles is heel 
leuk hier. Ook naar mijn werk ga ik met 
de fiets.” Noah werkt op de werkplaats, 
waar hij onder andere inpakwerk 
doet en hout bewerkt. “We eten altijd 
samen, soms help ik met koken. Met 
groente snijden. We hebben een kok. Ik 
ben fan van de kermis. Daar ga ik heel 
graag naartoe. En ik zit veel op de iPad, 
filmpjes kijken, spelletjes spelen, muziek 
luisteren, house en techno.” Marc: “Hij 
vertelt een mooi verhaal. Maar het is 
natuurlijk niet allemaal zo zonnig. Om 
goed met Noah om te gaan heeft een 

begeleider kennis en ervaring nodig, 
het is heel complex. Hij heeft een half 
jaar nodig om aan iemand te wennen, 
dus ik hoop wel dat er weer meer erva-
ren vaste begeleiders komen. Maar daar 
is ook geld voor nodig, er moet echt 
meer geld naar de zorg.” Noah wil tot 
slot nog iets zeggen: “Ik heb een nieuwe 
bril. Nu zie ik alles weer goed.”

Anna (18, bewoner)
Anna woont nu drie jaar op de Klaver-
weide. Daarvoor woonde zij tweeënhalf 
jaar bij de Blauwe Reiger in Bergen. Daar 
komt ze nog regelmatig om vrijwil-
ligerswerk te doen. “Ik ben blij met 
mijn appartement hier, met een eigen 
badkamer en een eigen keuken, dat is 
echt chill. Eigenlijk veel te luxe. Ik wil 
nu zelfstandig gaan wonen, samen met 
een vriendin, maar het is heel moeilijk 
om een passende woning te vinden 

Sam en Frank maken een selfie

Anna in haar kamer
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Via een schoonmaakbedrijf werkte Mirjam Schouten op locatie De 
Dreef in Heerhugowaard. Ook kende ze een aantal cliënten van Esdégé-
Reigersdaal via de carnavalsvereniging en werkte ze in de spoelkeuken 
op Reigersdaal. Maar toen ze een keer omhoog zaten en mocht invallen 
als Ondersteuner dagelijkse zorg (voorheen ADA-medewerker), dacht 
ze: ‘maar dit is leuk!’ 

“Ik ben chef ei  
en vind het enig”

Krenten uit de pap
“De interactie met cliënten vind ik echt heerlijk. Thuis vind ik schoonma-
ken niks overigens, maar hier met hen heb ik er lol in. Dat had ik nooit 
verwacht”, lacht Mirjam. “Omdat ik bij De Dreef niet veel uren kon draaien, 
ben ik verder gaan kijken. Inmiddels werk ik 25 uur op de locaties Tulpen-
burgh en Zonnemeer in Obdam. Van maandag tot en met vrijdag van 8:30 
uur tot 13:30 uur. Als alleenstaande moeder van een zoontje van tien vind 
ik dat perfect. De krenten uit de pap, want ik fiets met hem naar school en 
ben er ook weer als hij thuiskomt. Voor nu zit ik goed.”  

Overal anders
“Voor ik hierheen ging heb ik nog een tijdje bij Fetura gewerkt. Daar 
kookte ik met, maar vooral voor jongvolwassenen met een flinke rugtas. 
Dat bleek toch niet helemaal mijn doelgroep omdat ik constant ‘op scherp’ 
moest staan. Toen ik wegging stopte het koken. Laatst hoorde ik dat ze 
dat toch missen en nu vragen cliënten zelf of ze mogen koken. Dat vind ik 
dan wel een mooie stap en leuk om te horen. Heb ik toch een mooi zaadje 
geplant. Koken doe ik hier niet. De functie Ondersteuner dagelijkse zorg 
wordt overal anders ingevuld. Dat komt natuurlijk doordat alle cliënten en 
daarmee ook vragen anders zijn. Net als een cliëntbegeleider heb ik vaste 
cliënten. Je bouwt dus echt iets op. Met de een doe ik een boodschap, met 
de ander maak ik het appartement schoon of doe ik de was. Ook doe ik de 
boodschappen voor het cluster. Iedere woensdag om 11:30 uur ben ik hier 
op Zonnemeer chef ei: dan bak ik eieren voor de cliënten die hier dan zijn. 
Voor twee mensen pak ik ‘m zelfs in. Die komen hem na het werk ophalen. 
Enig om te doen en leuk hoe dat soort activiteiten kan ontstaan.”

# T R O T S
T E K S T 
Titia Geerlink

FOTO G R AFI E
Dewi Koomen

M i r j a m  S c h o u t e n  r o l d e  i n  d e  f u n c t i e  O n d e r s t e u n e r  d a g e l i j k s e  z o r g

Toekomst
“Begeleider worden? Wie weet in de toekomst. Voor 
nu vind ik dat niet handig met mijn zoon omdat ik 
dan ook naar onregelmatiger werktijden moet. Maar 
over twee jaar gaat hij naar de middelbare school. 
Dat is natuurlijk ook al best snel. Als ik daarvoor 
kies dan zou ik wel graag de Basisopleiding willen 
volgen. Het kan natuurlijk ook zonder, maar voor 
mij voelt het fijner iets meer achtergrond mee te 
krijgen. Al wordt een opleiding volgen voor mij wel 
een hele uitdaging verwacht ik. Ik leer nu trouwens 
ook veel, hoor. Ook van cliënten. Misschien klinkt 
dat niet voor iedereen logisch, maar het is wel waar. 
Grapjes maken bijvoorbeeld. Dat moet ik dus niet 
bij iedereen doen. Dat moet je een beetje aan gaan 
voelen en zo kom ik steeds een stapje verder.” 

Verhalen vertellen
“Als een vis in het water voel ik me hier en achteraf 
had ik dit tien jaar eerder moeten doen. Ik heb er 
eerder wel over nagedacht de zorg in te gaan, maar 
uiteindelijk zette ik de stap niet. Het geeft energie, ik 
word hier blij van. Ook al kom je weleens een toilet 
tegen waar je niet vrolijk van wordt. Ik noem het ook 
bewust op bij mensen die er ook over nadenken. Zo is 
een kennis van me inmiddels begeleider geworden.” 
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L O C A T I E
T E K S T 
Titia Geerlink

FOTO G R AFI E
Dewi Koomen

EEN MIX VAN 
BEHOEFTEN VAN 
CLIËNTEN, CULTUREN 
EN TAALBARRIÈRES

S a m e n  w e r k e n  b i j  H o t e l  D e n  H e l d e r
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Drie dagen in de week, van 9 tot 16 uur, werken cliënten van ’t WAD 
bij Hotel Den Helder. Ontbijt, afwas, schoonmaak: er moet van alles 
gebeuren op gezette tijden. Piekmomenten en rust wisselen elkaar af. 
Toch lukt het op deze plek om iedereen de ruimte te geven zichzelf te 
zijn. Hoe, dat lees je hier.



"Het mooiste 
is natuurlijk 
als we 
helemaal 
opgaan in 
de werkdag 
van het 
hotel-
personeel" 
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en het opbouwen van relaties wel willen; 
dat kun je niet zomaar van iedere cliënt 
en hotelmedewerker verwachten. We 
hebben hier veel te maken gehad met 
verloop, er zijn taalbarrières en cultuur-
verschillen. Dus we zijn extra blij als er 
wel gesprekken of zelfs samenwerking 
ontstaat. Dat is waar we mee te maken 
hebben, maar dat is maar een kant van 
het verhaal, hoor. Er zijn ook mensen 
die hier al jaren werken, waaronder de 
manager en daarmee vormen we echt al 
jaren een topteam. Inmiddels horen we 
ook wel bij het meubilair. In coronatijd 
dreigde het verloren te gaan doordat we 
hier lange tijd niet konden zijn, maar we 
misten het allemaal zo ontzettend en 
dus hebben we er alles aan gedaan om 
weer verder te gaan.”

Kijken naar de klik
“Poco poco, het hoeft niet af”, zegt Linda 
intussen aan de stamtafel. ”Soms moet 
iemand een beetje afgeremd worden, een 
ander stimuleer je juist weer iets harder te 
gaan. Her en der moet je weleens iets nu-
anceren. Een cliënt kan ook een mindere 
dag hebben. Daarom is het fijn dat we nu 
een basis aan personeel hebben waar we 
iets mee op kunnen bouwen. Ontdekken 
welke klik er is met de cliënten. Zo doet 
Jessica af en toe een bakkie met een me-

Gerard is een van de mensen die vanaf het eerste 
uur via ’t WAD bij Hotel Den Helder werkt. Nu twee 
dagen in de week. Bij binnenkomst rolt hij direct naar 
de grote, ronde stamtafel in de ontbijtruimte, die de 
hotelgasten inmiddels hebben verlaten. Gerard werkt 
veel samen met Pascal. Pascal zet de afvalbakjes klaar 
die ’s ochtends op de ontbijttafel staan en Gerard 
doet er een zakje in. Voor de volgende dag. Zo heb-
ben ze rustig de tijd om de voorbereidingen te doen. 
Mooi teamwerk. Na deze klus zijn de waxinelichtjes 
aan de beurt en worden de servetten gevouwen. “De 
klussen zijn zo ingedeeld dat ze niet in een uur af 
hoeven”, vertelt cliëntbegeleider Linda. “En lukt het 
een keer niet dan neemt het hotelpersoneel het over. 
Pascal en Gerard gaan lang terug en bomen intussen 
over wat ze door de jaren heen hebben meegemaakt 
op verschillende activiteitencentra. Gerard: “Weet 
je dat ik Linda ook nog vastgehouden heb toen ze 
een baby was? Haar moeder werkte vroeger bij ons. 
Bijzonder, hè? Ik ben nu 70, maar nog niet van plan 
te stoppen. Ze laten het nog niet toe.” Gerards ogen 
glimmen bijna uit zijn hoofd.

Je kan niet alles hebben
Linda is de vaste cliëntbegeleider bij Hotel Den Hel-
der sinds de start vijftien jaar geleden (feest dit jaar!) 
en laveert tussen de cliënten en het hotelpersoneel. 
Ze houdt in de smiezen hoe het gaat, bekijkt wat 
cliënten nodig hebben en hoe dat zich verhoudt 
tot het hotelpersoneel. ”Het mooiste is natuurlijk 
als we helemaal opgaan in de werkdag van het 
hotelpersoneel. Maar wij kunnen die samenwerking 

dewerker van de facilitaire dienst. En is haar rollator stuk dan zorgt 
hij ervoor dat ie gerepareerd wordt. Mooie bijkomstigheid. ‘Ik zie 
het al, hoor! Dat regelen we’, roept ie dan.”

Verstaanbaar maken
Ika komt de ruimte binnen en doet een dansje met een emmer 
op haar hoofd. ”Ika spreekt Papiaments dus het is soms een zoek-
tocht om goed met haar te communiceren”, vertelt Linda, “maar 
we begrijpen elkaar steeds beter. Even later spot ik Ika achter 
bij de bowlingbaan, die ook nog bij het hotel hoort. In opperste 
concentratie maakt ze de tafels en stoelen schoon. Linda: “Zo 
hebben we een rode draad binnen de klussen en soms komen er 
andere klussen tussendoor. Dat maakt dat we wel enige flexibili-
teit vragen van de cliënten. En zelfstandigheid, want ik sta alleen. 
Soms moeten we even schakelen met hotelgasten. Een tijdje 
geleden zaten hier bijvoorbeeld honderd Oekraïners. Dat is wel 
even een andere situatie.”

Van je collega’s moet je het hebben 
Linda draait zich om naar Mario, die iets later start vandaag. “Ma-
rio gaat zo met een van de hotelmedewerkers overleggen wat hij 
gaat doen. Hij werkt hier ook al een aantal jaren twee dagen in 
de week en regelt dat allemaal zelfstandig.”
“Hoi David, lukt het?” De volgende staat alweer naast Linda. 
“David is aan het leren de telefoon op te nemen. Hij wil in de 
toekomst mogelijk op zichzelf gaan wonen en oefent met de 
werktelefoon. Hij start ’s ochtends in het atrium hierachter. Daar 
is het lekker rustig en kan hij even zijn eigen gang gaan. “Maar 
dan kan ik nu Linda ook nog een beetje plagen”, lacht David, 
voordat hij verder gaat met een kieteldood bij Mario. Er is duide-
lijk ruimte voor grapjes, er heerst een heerlijk ontspannen sfeer. 
Van je collega’s moet je het hebben. Dat zit hier wel goed! 

Jessica en Linda

 Van boven naar beneden:  David, Gerard, Ika en samen aan de stamtafel



"We zijn nog niet klaar. 
We starten juist." 

"Eerst dacht 
ik wel: wat 
is dat dan?"

Ronald Luitjes werd een jaar of drie geleden gevraagd 
voor de functie. Hij was al opgevallen door zijn werkzaamhe-
den bij de cliëntenraad van LOEK Hoorn. “Een nieuwe uitda-
ging: kom maar op”, was Ronalds reactie. “Projectleider Jelmer 
de Vries legde ons eerst stukje bij beetje uit wat ‘PUUR van jou’ 
is en wat we ermee konden. Ook kregen we een presentatie 
met een nepaccount zodat we het meteen konden zien.”

We zijn nog niet klaar
En wat konden jullie nog bepalen? “Bijvoorbeeld dat mensen die 
niet zo goed met techniek om kunnen gaan er ook in kunnen. 
Dat het transparant is en dat we als cliënt alles kunnen zien. Dat 
de rapportages te allen tijde te zien zijn en niet meer na dertig 
dagen verdwijnen zoals in het oude cliëntenportaal. Maar er zijn 
nog steeds wel onderdelen waarvan we zeggen dat het beter 
kan. We zijn nog niet klaar. We starten nu juist.” 

“Het systeem is al wel in gebruik. Eerst heeft een groepje 
cliënten het uitgeprobeerd en werden de kinderziektes eruit 
gehaald en sinds april kan iedereen erbij. De werkgroep heeft 
maandelijks overleg en dan vertelt Jelmer of er nog nieuws is 
vanuit de ontwikkelaar en welke stappen er worden gezet. Dat 
is prettig. Het werkt perfect samen. Hij praat in onze taal en 
zegt soms ook wel dat hij snapt dat we het er niet mee eens 
zijn, maar dat het nu eenmaal niet anders kan en waarom. De 
techniek stopt ook ergens. Voor mensen die niet kunnen lezen 
komt er nog wel een voorleesfunctie bij. En het zou nog mooier 
zijn als je straks ook kunt inspreken. Voor de mensen die wel 
kunnen praten, maar niet schrijven.”

Geen poespas
“Wat ook veranderd is, is de poespas met inloggen. Dat wilden 
we nou juist weg hebben. Veiligheid staat natuurlijk voorop, 
maar het is wél gelukt het zo makkelijk mogelijk te maken. 
Nu hoef je maar één keer in te loggen en daarna denkt hij: hé, 
jij bent het, het zit wel goed. Je ziet in het systeem direct de 
veranderingen en we kunnen nu zelf ook een reactie geven. 
Als een ondersteuner er iets in heeft gezet waar ik het niet mee 
eens ben dan kan ik daar iets van zeggen. Maar we moeten na-
tuurlijk niet blijven heen-en-weren via de computer. We blijven 
ook in gesprek.”

Neem de tijd
Heb je nog tips? “Een van de onderdelen in PUUR is ‘Dit ben ik’. 
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Esdégé-Reigersdaal heeft een nieuw 
systeem waarin het zorgdossier van cliënten 
staat: PUUR. Geen appeltje-eitje om dat in te 
richten. Want we werken met veel mensen, 
soms net op een andere manier en we zijn 
vaak al jarenlang gewend aan een werkwijze. 
Maak dan maar eens iets waar iedereen 
blij van wordt. Een van de belangrijke 
onderdelen binnen dit traject -en ook in het 
systeem- is dat cliënten kunnen meedenken 
en –beslissen over wat er over hen in 
het dossier moet staan. Danny Steen en 
Ronald Luitjes zijn twee van de cliënten die 
daarover meedenken. Vanuit hun deelname 
aan de werkgroep ‘PUUR van jou’ kunnen 
ze veel over het ontstaan van PUUR en de 
samenwerking vertellen.

"PUUR van 
jou  is puur 
van MIJ"

P U U R
T E K S T 
Titia Geerlink

FOTO G R AFI E
Dewi Koomen



Fotobijschriften

K I N D  E N  N A H
T E K S T 

Roos Slot

KINDEREN 
MET NIET-
AANGEBOREN 
HERSENLETSEL

Je kind valt van de trap, krijgt hersenvliesontsteking of wordt aangereden op 
de fiets. Voorbeelden van gebeurtenissen waar de hersenen bij betrokken 
zijn en waar blijvend letsel kan zijn ontstaan. 

Dit hersenletsel kan allerlei gevolgen hebben, zoals: 
• problemen op het gebied van leren; 
• sociaal niet mee kunnen komen met leeftijdsgenoten; 
• gedragsproblemen; 
• een verbaal-performaal kloof (denken versus doen); 
• woorden niet meer kunnen vinden. 

Diagnose
De gevolgen van het letsel kunnen direct na de gebeurtenis tot uiting komen 
of pas jaren later. Dat komt doordat de hersenen van kinderen in iedere 
levensfase op een andere manier worden aangesproken. Omdat de gevolgen 
voor ieder kind anders zijn, wordt de diagnose vaak niet direct gesteld. Wat 
het ook lastig maakt is dat de gevolgen soms overeenkomen met andere 
stoornissen en gedragskenmerken zoals autisme. Daarnaast is hersenletsel 
niet altijd zichtbaar op een hersenscan. Het is van groot belang dat hersenlet-
sel zo spoedig mogelijk wordt vastgesteld zodat de juiste ondersteuning kan 
worden geboden en het kind zo goed mogelijk kan ontwikkelen. 

Tot voor kort was er zowel regionaal als landelijk nauwelijks een passend 
ondersteuningsaanbod voor gezinnen met kinderen met niet-aangeboren 
hersenletsel (NAH). Het landelijke netwerk Kind & NAH+ heeft Esdégé-Rei-
gersdaal gevraagd om aan te sluiten bij het ontwikkelen van een (ambulant) 
ondersteuningsaanbod voor deze doelgroep. “Vanuit onze expertise op het 
gebied van NAH én ambulante ondersteuning van kinderen, zijn we ingegaan 
op dit dringende verzoek”, aldus Judith Houtsma, projectleider Kind en NAH. 

Wat kunnen we betekenen? 
Inmiddels staat er een gespecialiseerd team klaar 
om deze gezinnen te ondersteunen. Judith: “Onze 
organisatie is ontzettend rijk aan kennis en experti-
se, dat komt heel mooi samen in dit team.” In eerste 
instantie zullen de ondersteuners vooral informatie 
geven aan het kind en het gezin. “Denk aan kennis 
over het verloop van het letsel en de mogelijkhe-
den. Oftewel psycho-educatie. Daarnaast kan het 
expertiseteam ondersteunen op de school van het 
kind. Door kennis te delen met de leerkracht en de 
klasgenoten of kortdurende training te geven aan 
het onderwijspersoneel. Als er intensievere onder-
steuning nodig is wordt gezocht naar een passende 
begeleider.” Het team kan ook ingezet worden bij 
het zoeken naar passende vrijetijdsbesteding zoals 
sport of een geschikt logeergezin, om het gezin te 
ontlasten.

Ook als de ondersteuning goed loopt blijft het 
expertiseteam aangesloten. “Omdat de hersenen van 
kinderen continu ontwikkelen, moet de aanpak bij 
iedere nieuwe levensfase worden herzien”, licht Judith 
toe. “Onze ambitie is dat alle gezinnen met kinderen 
met NAH binnen de regio ons weten te vinden.”  

Kijk voor meer informatie op 

www.esdege-reigersdaal.nl/kind-en-nah
of mail naar kindnah@st-er.nl 

Aan de hand van een heleboel vragen vertel je wie je bent. Dat 
invullen hoeft niet allemaal tegelijk en ook niet helemaal. Het 
is geen afvinklijstje en dat wil ik ondersteuners wel meegeven. 
Er staan bijvoorbeeld vragen in over waar je blij van wordt, ver-
drietig of boos. ‘Jeetje, wat een emoties tegelijk. Niet te snel’, 
denk ik dan. We kunnen later verdergaan en alles rustig terug-
kijken en aanpassen. Het is wat de titel zegt: puur van MIJ.”

Danny Steen hoorde van een cliëntenraadondersteu-
ner over de werkgroep en gaf aan dat hij ook wel wilde aan-
schuiven. “Eerst dacht ik wel: wat is dat dan? Ik vond het best 
spannend en moeilijk en dat heb ik ook geuit. Toen zei Jelmer 
dat hij dat begreep en dat hij alles rustig zou uitleggen. En dat 
deed hij ook. Hij weet er alles van en hij is er ook steeds weer 
bij als we vragen hebben.”

Samen
“Ik woon op Abel Tasman in Heerhugowaard en daar gaan we 
er samen mee werken: cliënten die dat willen en ondersteu-
ners. Er zijn tablets besteld waarop we alles goed bij kunnen 
houden. We zetten onze doelen in PUUR en ook afspraken. Die 
kunnen we terugkijken. Alles staat erin. In de werkgroep heb 
ik ook gevraagd: mijn broer kan niet lezen, hoe gaat dat dan 
straks? Daar heb ik zelf ook over na zitten denken. Dat nemen 
ze dus allemaal mee als ze verder ontwikkelen aan PUUR en dat 
bespreken ze met het bedrijf dat PUUR heeft gemaakt.”

Op slot
“Met mijn moeder heb ik ook een familiegroep in PUUR. Maar 
ik kan daar bijvoorbeeld ook jou in laten zetten. Net wie ik 
belangrijk vind. En er kunnen ook dingen op slot voor iemand 
anders. Als ik een gesprek met mijn ondersteuner erin zet 
waarvan ik niet wil dat mijn moeder het ziet dan kan dat op slot 
gezet worden.”

Parkeerplaats
“Er staan nog steeds dingen in de parkeerplaats. Zo noemen 
we dat als we iets willen veranderen of erbij willen en dat niet 
meteen kan. Ik wil bijvoorbeeld ook dat ik dingen kan printen. 
En nog wel wat meer. Daar hebben we het later over of dat 
misschien kan. Ik ben wel #TROTS dat we zo ver zijn gekomen 
en dat we nog steeds aan het ontwikkelen zijn.” 

"Mijn broer kan 
niet lezen.  
Hoe gaat dat 
dan straks?"
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Met een flinke bezetting van maar liefst twee drummers, een man met een 
trommel, een dame op een woodblock, een dame op keyboard én een dame 
achter een piano die zingt. En dat alles onder gitaar- en zangbegeleiding van 
Henk-Jan. “En dan zijn er nog een boel afwezig vandaag!” Aan het woord is 
Joyce Kaag. De zingende pianiste. Ze doet dit nog niet zo heel lang maar het 
plezier is van haar gezicht te lezen. “Voor de corona werkte ik op de kaarsen-
afdeling en in de winkel Kek. Maar ik vond het niet leuk meer. Er is ook veel 
veranderd in die twee jaar”, vertelt ze. Joyce is in het begin van de corona-
periode zomaar flauwgevallen. Daarna heeft ze drie maanden gerevalideerd 
bij Heliomare. “En of dat niet genoeg was ging mijn relatie ook uit na 7,5 
jaar. Dat was heftig. Maar het heeft me wel aan het denken gezet. En ineens 
kon ik allerlei stappen zetten! Ik ben gestopt met roken en drinken en ik sta 
nu heel anders in het leven. Ik wil me ontwikkelen en ik wil groeien.” Joyce 
straalt als ze dit vertelt. “Ik kom meer voor mezelf op en ik durf dingen te 
zeggen. Ik sport nu ook twee keer in de week waardoor ik me lekkerder voel. 
Ook de muziek helpt daarbij.” 
 
De band van de Zilvermeeuw speelt veel jaren zestig, zeventig en jaren 
tachtig muziek. Fleetwood Mac, Abba, Meatloaf... Lekker herkenbare num-
mers die bijna iedereen aanspreken. Jocye zingt al haar hele leven in koren. 
Nu zit ze achter de piano en zingt ze erbij. Dat is nieuw maar ze leert veel. 
Ook op sociaal vlak. “Na alle veranderingen in mezelf merk ik dat mensen 
anders naar me kijken. Dat voelt goed en steunt me. Ik durf nu veel meer. We 
hebben pas een concert gedaan. Ik kreeg zoveel complimenten! Ik ben echt 
zo #TROTS op wat ik bereikt heb.” 

# T R O T S
T E K S T 
Manon Bruijns

FOTO G R AFI E
Dewi Koomen

Een lekker deuntje klinkt door het lokaal: Have you ever seen the rain van 
Creedence Clearwater Revival. Je voet tikt vanzelf mee met het ritme. De melodie 
laat je wiebelen op je stoel. Een vrijdagochtend op AC de Zilvermeeuw en je valt 
zomaar midden in een repetitie van de band van het activiteitencentrum. 

MUZIKAAL 
INTERMEZZO IN HET 
LEVEN VAN JOYCE

"IK MERK  
DAT MENSEN 
ANDERS NAAR 
ME KIJKEN"
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T E K S T 
Dewi Koomen en Titia Geerlink

FOTO G R AFI E
Dewi Koomen

K I J K E N

z

OPLEUKEN

OPLEUKEN
Kettingen, remkabels, spaken, stuurpennen, achterlichten en ventielen: alle onderdelen 
van de fiets komen bij ’t Freem voorbij én worden gebruikt. Bij de fietsenwerkplaats aan 
de Oude Veiling in Zwaag zijn de mannen plus een vrouw vijf dagen in de week bezig 
met het slopen en in elkaar zetten van stalen rossen. Kunnen ze de onderdelen niet 
kwijt in eigen fietsen dan weten liefhebbers hen inmiddels te vinden voor onderdelen 
die andere fietsenmakers allang niet meer in hun assortiment hebben. En van wat 
overblijft en echt niet meer in een fiets terecht kan, worden lampjes gemaakt. Pand 12 

in Hoorn verkoopt ze voor hen. Zo is er werk voor iedereen. Of je nou wilt leren een fiets 
te repareren, meer van slopen houdt of blij wordt van spullen sorteren. 
Door de jaren heen is een netwerk opgebouwd van locaties waar de fietsen vandaan 
komen. Met een eigen bus worden ze op diverse plekken opgehaald. En daar 
ligt weer een klus klaar: alle fietsen moeten in de computer gezet worden. Ook 
particulieren zijn overigens van harte welkom die fiets te brengen waarvan ze zelf 
denken dat ie op de stort hoort.
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Bartosz knapt een fiets op 

aan de ‘opbouwkant’ van 

de werkplaats.

Op het werkbriefje is 
precies te zien wat er aan 
welke fiets moet gebeuren.

Megan is stagiaire cliënt-

begeleider. Ze bewijst dat 

’t Freem écht niet alleen 

een mannenplek is.

Alle werkbanken zijn 
hetzelfde ingericht.
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Sticker erop! Weer een fiets 
klaar voor de verkoop. 

Fietsen worden vanuit 
het depot met de eigen 
bus vervoerd. 

Passen onderdelen niet 
meer in een fiets? Dan 
worden ze samen toch 
gewoon een lampje!

Zelfs de spaken worden nog uit 
elkaar gehaald en gerecycled. 

Fiets weer als nieuw: 
Maarten is #TROTS
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Dit drieluik is gemaakt door Elke van de Brink en hangt op het kantoor  

bij Begeleid Werken van cluster ‘t WAD. De symboliek: 

Links: Je bent in het donker (de donkere kant van leven). 

Midden: Je opent de deur en komt op een splitsing. Je kunt naar beneden, maar ook hulp zoeken. 

Rechts: Je komt in het licht en hebt keuzes te over.

https://every-art.com 

T E K S T 
Titia Geerlink

FOTO G R AFI E
Rob van Amerongen

L E E F S T I J L

Joep Gelens en Flip Verweij zijn levensloopcoaches bij Drempelnemers van 
Begeleid Werken in Den Helder: opgezet voor mensen met een afstand tot de 
arbeidsmarkt. Dat op zich is niets nieuws. De manier waarop ze hier vorm aan 
geven voelt wel anders, vertellen de mannen. Het project ontstond doordat een 
steeds grotere groep mensen aangemeld werd door UWV en gemeentes. De 
ondersteuningsvragen werden steeds complexer. Daar moest iets mee gebeuren. 
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hebben met de opdrachtgevers ook afspraken over tijdsbestek-
ken. De kennis en het netwerk hebben we hier in de Noordkop 
door de jaren heen opgebouwd. Contact maken is een heel 
ongrijpbaar iets en soms ook moeilijk uit te leggen. Er wordt 
ons ook weleens gevraagd: maar wat doen jullie nou eigenlijk? 
Het is fijn dat het netwerk daar inmiddels wel weet van heeft.” 

Voetbalpraatje
Flip benut sport en beweging als middel om met mensen in 
contact te komen. Mensen lichamelijk fitter maken: “Tijdens 
een eerste gesprek kijk je naar de interesses van iemand. In 
plaats van op de bank kan het dan ook zijn dat we het gesprek 
al wandelend doen. Op Willemsoord maak ik gebruik van een 
sportschool waar ik allerlei faciliteiten tot mijn beschikking heb: 
boksen, fitnessen, wat we maar willen. Zo kreeg Joep een tijdje 
terug een telefoontje van een arbeidsdeskundige. Of hij eens 
bij deze meneer wil kijken?” 

gaan onderzoeken wat er met hem aan de hand is. Zo leg je 
samen een fundament en dat is eigenlijk wel de basis van Drem-
pelnemers.”

Tien jaar in huis gezeten
Joep: “Hé Flip, vertel eens over die jongen die al tien jaar 
binnen zat”. “Oja, nog zo’n mooi voorbeeld”, grijnst Flip. “Die 
jongen werd op school gepest en kwam thuis te zitten. Allerlei 
instanties die erbij betrokken hadden moeten zijn, heeft hij 
op een of andere manier niet gezien. Maar goed, hij was fysiek 
slap. Zijn dag-nachtritme was omgekeerd. We kwamen in 
contact met hem via het UWV. Hij was inmiddels 25 jaar. 'Hoe 
kan het?', denk je dan. Zijn leefsituatie was totaal verstoord. Hij 
woonde met zijn moeder, er lag geen tapijt op de vloer en ik 
dacht: waar moet ik beginnen. Ik heb hem simpelweg uitgeno-
digd naar buiten te gaan. Lekker wandelen. Hem zijn zegje la-
ten doen. Inmiddels zit hij iedere keer netjes op me te wachten. 
Hij vindt het fantastisch. Er ligt zelfs tapijt op de vloer en er is 
een beetje structuur. Hij vertelde me op een gegeven moment 
dat hij bang was voor de wind. Dat is best lastig als je in Den 
Helder woont want daar waait het bijna altijd. Ik tipte hem wat 
te doen bij een windvlaag: draai je gewoon om! Hij slaat geen 
keer meer over. Stapje voor stapje zoals ik al zei.”

Je kunt wel degelijk iets bereiken
“Deze voorbeelden zijn natuurlijk nog geen verhalen richting 
arbeidsmarkt, maar sport en beweging heeft wel een mooie 
toegevoegde waarde”, legt Flip verder uit. “Het is natuurlijk altijd 
goed als mensen in beweging komen, maar vooral ook bij onder-
liggende problematiek als mensen thuiszitten en bijvoorbeeld 
hun dag-nachtritme hebben omgedraaid. Dan zijn ze fysiek vaak 

verzwakt en conditioneel niet eens in staat zich te richten op de 
arbeidsmarkt. Wat ik altijd doe om het inzichtelijk te maken is een 
startpositie maken: Dit is jouw fysieke status nu en na drie maan-
den bespreken we die weer. En dan zien ze: je kunt wel degelijk 
iets bereiken. En dan heb je het dus niet meer alleen over sport, 
maar dat geldt ook voor andere dingen in het leven. Dus als je 
daar moeite in steekt dan loont dat. Het is een juichmoment voor 
de cliënt en geeft vertrouwen. Ze knappen er mentaal ook van op 
en krijgen weer zin om iets te doen, iets aan te pakken.”

Geen vraag
Joep: “Het spannende van dit werk is dat het ook wel een  
beetje schuurt met de visie. Want veel mensen hebben eigen-
lijk geen vraag. Maar je dringt jezelf natuurlijk niet op, ze laten 
ons wel zelf binnen. We werken samen met jobcoaching. Het is 
ook onderdeel van Begeleid Werken. Dat maakt dat we makke-
lijk stappen kunnen zetten. Ook de connectie met woonclusters 
is heel waardevol. Verder kijken dan je eigen werk, oog hebben 
voor de thuissituatie en met elkaar afstemmen wie de volgende 
stap zet. Bijvoorbeeld omdat de ander op dat moment een 
beter contact heeft. Wonen en werken moet voor deze mensen 
minder gescheiden zijn.“

Op weg naar werk
“Voor ons ligt de focus natuurlijk wel op werk en het grootste 
deel van de cliënten komt daar uiteindelijk ook wel. Dat kan ook 
iemand vanuit de reclassering zijn. Daar kun je dan op inhaken. 
Iemand een taakstraf laten doen op een plek waar hij stappen 
kan zetten. Op tijd komen doen ze wel anders moeten ze weer 
zitten. Dus dat is dan onze mazzel. En als je dan door kunt pakken 
met iemand dan is dat top. Op deze manier zijn we nu een jaar of 
twee bezig. We noemen het nog steeds een project, is nog steeds 
in ontwikkeling, maar Drempelnemers is nu wel echt onderdeel 
van ’t WAD. En we worden van buitenaf levensloopcoaches 
genoemd, maar geef het beestje een naam: we zijn eigenlijk 
gewoon Flip en Joep. Want vanuit de persoon doe je dit werk.” 

"Zo leg je 
samen een 
fundament"

“Maar vooral  
Flip en Joep”

L e v e n s l o o p c o a c h e s  b i j  D r e m p e l n e m e r s 
v a n  B e g e l e i d  W e r k e n  i n  D e n  H e l d e r :

“In veel gevallen gaat het binnen Drempelnemers in eerste 
instantie over het in contact komen met mensen. Mensen die 
hun vraag zelf vaak nog niet zien, maar hun omgeving wel”, 
gaat Joep van start. “Het gaat geregeld om mensen die niet 
gezien worden. Als je een laag zelfbeeld hebt en mensen zien 
je niet dan ga je ook geen stappen zetten. Wat wij proberen te 
doen is iemand wél te zien en ook gewoon eens te laten praten: 
‘Ik ben Joep en ik kom eens bij je aan en luisteren’. In plaats van 
een instantie die meteen iets van je wil. Natuurlijk hebben we 
daarbij voor onszelf wel een doel voor ogen. We bouwen. En 

"Het spannende 
van dit werk 
is dat het ook 
wel een beetje 
schuurt met  
de visie"

“Ik belde aan”, neemt Joep het over. “Het was een 
man die nog thuis woonde bij zijn ouders. Hij zat 
alleen maar op zijn kamer. Bij binnenkomst was de 
spanning voelbaar. Problematiek die slecht in beeld 
was. Wel was er een vermoeden van autisme. Ik ging 
met hem in gesprek en maakte het niet te ingewik-
keld. Een voetbalpraatje, zeg maar. ‘Waarom moet 
ik met jullie praten?’, was zijn reactie. ‘Kijk maar’, gaf 
ik aan. ‘Het is aan jou’. Beetje bij beetje groeide het 
contact. En toen begon ik over Flip.” Flip: “Stapje 
voor stapje ben ik met ‘m verder gegaan en inmid-
dels sporten we samen. Hij begint zelf al afspraken 
te maken in plaats van andersom. En hij wil nu wel 

 Flip

 Joep
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Prachtwerk in 
kindcentrum  
De Hoge Ven

V a n z e l f s p r e k e n d  d e  s a m e n w e r k i n g  o p z o e k e n

T E K S T 
Titia Geerlink

FOTO G R AFI E
Dewi Koomen

P R A C H T W E R K

Het dorp Warmenhuizen telt één kindcentrum:  
De Hoge Ven. Een ruim, kleurig en bedrijvig 
gebouw. Een gebouw dat uitstraalt: hier wil ik zijn. 
En dat gevoel wordt alleen maar versterkt als je bij 
Prachtwerk binnenstapt: twee lokalen fungeren als 
basishonk voor cliënten van Prachtwerk (onderdeel 
van het Skager AC). Cliënten van Prachtwerk nemen 
een enorme hoeveelheid klussen op zich voor 
docenten, met kinderen, in de buurt en ook voor 
restaurant De Klok, hun stek op de woensdag.
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Boodschap
Een tafeltje verderop zit Evelien intussen rustig vlaggetjes te prikken. “Heb 
je weleens boodschappen gedaan hier?”, vraagt ze. “Je mag wel met me 
mee zo, hoor.” De Albert Heijn zit op loopafstand en Evelien zorgt ervoor 
dat de benodigde artikelen voor Prachtwerk in huis zijn. Een lijstje stelt ze 
samen aan de hand van productkaartjes die Karin voor haar maakt. Ze stopt 
ze in een portemonneetje, samen met het geld dat ze van Anja krijgt. “Soms 
veranderen ze in de Albert Heijn de spullen ineens dus dan weet ik niet meer 
waar ze staan”, legt Evelien uit. “Dat vertel ik dan aan Karin en dan maakt ze 
een nieuw plaatje.” Evelien regelt schoonmaakspullen, maar bijvoorbeeld 
ook de ingrediënten voor de aardbeienvierkantjes die ze maken voor in 
de Klok. En de schorten die ’s woensdags gedragen worden, worden hier 
gewassen en gestreken. “Ik kan me voorstellen dat het voor buitenstaanders 
overkomt als een wirwar aan klussen”, lacht Karin op de achtergrond. “Maar 
gelukkig is het voor cliënten en voor ons een heel logisch geheel!”

Buitenmens
Als de boodschappen binnen zijn en onderweg de bekende Warmenhui-
zers zijn begroet, is het tijd voor Sebas. Want zijn pas verworven klus is ook 
het vermelden waard. Sebas heeft een goede klik met de schoonmaakster 
van de school en zij vroeg hem of hij het zand van de trappen wil vegen. 
Inmiddels schept hij ook het zand dat de kinderen tijdens het buitenspelen 
uit de zandbak gooien weer terug. Sebas is graag buiten en pakte de klus 
met beide handen aan. “En over buiten gesproken”, merkt Karin op: we 
gaan nu ook bij de voetbalvereniging hiernaast aan de slag.”

Een greep uit de cliënten en klussen die bij Prachtwerk worden gedaan. 
Grote kans dat het er over een paar maanden alweer veel meer zijn ☺. 

“Eerder zaten we in het Dorpshuis”, trapt cliëntbegeleider Karin af. “Dat klinkt misschien centraal, 
maar het voelde toch achteraf. Het contact met De Hoge Ven ontstond zo'n zes jaar terug toen 
we voor iemand op zoek waren naar een voorleesactiviteit. En van het een kwam het ander”.  
Inmiddels zijn er teveel klussen om allemaal aandacht aan te besteden. Dan kunnen we wel een 
heel magazine vullen. Dus lichten we er een aantal uit. Lida eerst, want die staat te popelen alles 
over haar bibliotheekwerk te vertellen.

“Kijk, dit is een E7. Die zet ik dan weer op z’n plek. De meesters en juffen leggen de boeken voor 
me klaar en die neem ik mee op mijn karretje en dan zet ik alles weer netjes terug”, legt Lida uit 
terwijl ze al die handelingen uitvoert. “En ik kijk of de andere boeken nog goed staan. Hé, M7, die 
hoort hier niet. Dus die neem ik mee naar de andere kant. Dit gaat me goed af. Ik weet precies 
waar ze thuishoren. En ik weet ook waar ik niet aan moet komen. Die moet ik staan laten. En als ik 
het niet weet dan kan ik het altijd vragen. Ik heb het goed naar mijn zin. Ik voel me betrokken.”

Elkaar zien
Terug in het lokaal komt Maud net binnenstappen na een bezoek aan de peutergroep die ook 
in het gebouw zit. Daar heeft ze fruit gesneden voor de kinderen en lekker met ze gespeeld. 
Maud zit nog op het Heliomare College en loopt stage bij Prachtwerk. En daarnaast op nog twee 
andere locaties. Veel uitproberen zodat ze straks goed kan kiezen waar ze wil werken. Nu weet ze 
het nog niet. 
’s Middags komt er een aantal kleuters bij haar en Joke zitten en lezen ze hen voor. Zo ontstaan er 
steeds nieuwe klussen in en om de klassen. Cliëntbegeleider Anja haakt aan: “Veel klussen lopen 
in elkaar over en veranderen ook weleens. Dat is soms wennen en we vragen dus ook wel enige 
flexibiliteit van cliënten. Als een juf vraagt of we lijmpotjes willen vullen, dan moet dat even voor 
een andere klus uit. Tegelijkertijd kunnen we door de diversiteit ook heel goed zoeken naar wat 
bij cliënten past. Zo vroeg meester Sander van groep zeven laatst aan Jesse of hij eens mee wilde 
doen in de klas omdat hij had gehoord dat hij zo dol is op techniek. Zo ontstaan mooie contacten. 
En andersom wordt ook het initiatief genomen. Bram en Jesse hebben bijvoorbeeld een briefje 
opgehangen met klussen die ze graag wilden doen. Toen mochten ze bij een van de juffen in de 
klas komen om zich voor te stellen en te vertellen wat ze willen doen. En in die flexibiliteit zoeken 
we natuurlijk ook juist naar structuur. Op ons bord aan de muur heeft iedereen een eigen dagta-
kenrooster hangen.” “Komt goed!”, merkt Bente op, die haar taken voor de dag bestudeert.

"ZO 
ONTSTAAN 
MOOIE 
CONTACTEN"

Joke (links) en Maud lezen voor aan de kleuters

Evelien stelt een boodschappenlijstje samen
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Bij binnenkomst in het pand aan De Oude Veiling in Zwaag 
herken ik hem direct. Achter de receptie zit Daan Cornelius 
(26) met zijn kenmerkende grote glimlach. Al bijna tien 
jaar gaat hij naar de Scholekster waar hij zich uitleeft op 
canvasdoeken. Zijn uitbundige expressie is aanstekelijk en 
werkt door in zijn schilderijen. “Ik improviseer gewoon een 
beetje op het doek, vooral met kleur.” 

“Tijdens een snuffelstage op de middel-
bare school kwam ik op de Scholekster. 
Ik kom er nu vier dagen in de week. Om 
te schilderen en ik ben voorzitter van de 
cliëntenraad.” Daarnaast is Daan sinds 
kort ook te vinden achter de receptie van 
de Scholekster waar hij met zijn grote 
glimlach zorgt voor een fijne ontvangst 
van alle bezoekers. Dankzij een speciale 
hoofdsteun kan hij de muis van de com-
puter bedienen. 

Spierpijn
Daan was een jaar of tien toen hij begon 
met schilderen. Op de middelbare 
school is hij ermee gestopt om het bij de 
Scholekster weer op te pakken. “Ik heb 
cerebrale parese vanwege zuurstoftekort 
vlak na mijn geboorte. Door spasme kan 
ik mijn armen niet gebruiken en kan ik 
niet lopen. Daarom schilder ik met mijn 
mond. Zal ik het laten zien?” vraagt Daan 

Kunst 
met een 
glimlach

enthousiast. Zijn vrijwilliger Mireille pakt de gewenste kwast en stopt die in zijn mond. 
Ze pakt het canvas, houdt het doek op korte afstand van Daans gezicht en daar gaat 
de kwast. Van links naar rechts. Af en toe geeft Daan instructies. “Omhoog”. “Nog iets 
verder.” “Kleine kwast.” Of “Iets lichtere geel.” Mireille en Daan kennen elkaar al zo’n 
drie jaar dus ze zijn goed op elkaar ingespeeld. Daan: “Schilderen met mijn mond is wel 
intensief. Als mijn kaakspieren zeer gaan doen stop ik. Verder heb ik geen last. Ik had 
eens een doek van een meter bij een meter. Dat was een beetje te groot. Toen had ik 
wel spierpijn.”

Improviseren op het doek
“Schilderen geeft me een fijn gevoel. Dat ik iets kan doen met mijn talent. Ik word er 
ook zen van. Voor inspiratie kijk ik niet op Pinterest hoor. Dan ga je toch een beetje 
namaken en dat vind ik niet leuk. Ik improviseer gewoon een beetje op het doek, 
vooral met kleur. Ik heb wel eens landschappen geprobeerd maar nu schilder ik alleen 
maar abstract.” Zijn favoriete werk hangt vlak bij de receptie. Een drieluik van een vul-
kaanlandschap. Vol gele en rode tinten. Een echte blikvanger voor de bezoekers. “De 
meeste schilderijen van mij hangen hier bij de Scholekster en bij mij thuis. Soms geef 
ik er eentje weg of maak ik iets in opdracht. Voor mensen die mij goed kennen. Een 
expositie wil ik nog niet. Ik heb nog niet genoeg schilderijen waar ik trots op ben.” Toch 
vindt hij het leuk als mensen zijn werk willen zien. “Kom dan maar gewoon naar de 
Scholekster”, zegt Daan. En terwijl hij dat zegt, gaan zijn mondhoeken weer omhoog. 
Over expressie gesproken. 

C R E A T I E F
T E K S T 
Roos Slot

FOTO G R AFI E
Dewi Koomen

"SCHILDEREN 
GEEFT ME EEN 
FIJN GEVOEL"
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Vrij van school
Marit: “Ik heb nog foto’s van mezelf als baby 
bij de Til. Een trotse vader die zijn baby 
kwam showen aan de cliënten. We kwamen 
vaak op papa’s werk kijken omdat we het 
leuk vonden en we keken naar hem op. 
Op een gegeven moment gingen we echt 
meehelpen.” “Ik herinner mij dat Selma (col-
lega van John, red.) altijd een brief stuurde 
naar onze school”, vertelt Inge verder. “Om 
vrij te vragen zodat wij maatschappelijke 
stage konden lopen bij het Zomerfeest. 
Drie dagen helpen op de kermis. Dat was 
altijd één groot feest!” Ook Lian heeft mooie 
herinneringen aan het jaarlijkse feest. “We 
deden altijd van alles. Fruit snijden, achter 
de kassa staan, foto’s printen of drankjes 
inschenken. Het hoogtepunt was het eten 
in het restaurant. Als klein meisje langs een 
buffet lopen en zelf kiezen wat je wilde 
eten… fantastisch!” 

Potje voetbal
Naast het Zomerfeest gingen de zussen veel vaker met hun 
vader mee naar Heerhugowaard. Om te helpen of gewoon voor 
de gezelligheid. Marit: “Ik heb eens geholpen bij de dagbeste-
ding, met creatieve activiteiten, en Piet gespeeld tijdens het 
Sinterklaasfeest.” Tweelingzussen Inge en Lian hebben goede 
herinneringen aan de jaarlijkse truckersdag, de boottocht en 
het biljarttoernooi in Hotel Zuiderduin. Lian: “We kwamen ook 
vaak in de gymzaal op het Reigersdaalterrein. In de vakanties 
bijvoorbeeld, om een potje te voetballen met cliënten. En het 
zwembad zal ik ook nooit vergeten, met die extreme chloor-
lucht.” Tijdens het gesprek komt duidelijk naar voren dat hun 
vader echt een pilaar was voor de cliënten. “Als klein meisje 
vond ik het bijzonder dat alle bewoners naar papa toegingen 
en hem omhelsden. Dan moest ik even slikken”, geeft Inge 
toe. “Maar later ben ik dat enorm gaan waarderen. Dat hij zo 
belangrijk was voor hen.”

Goud waard
“Nu we ouder zijn is het vrijwilligerswerk wel minder geworden. 
We hebben alle drie ons werk en Marit heeft inmiddels een 
gezin, dus het is wat lastiger te combineren. En vrij krijgen onder 
het mom van maatschappelijke stage zit er niet meer in”, grapt 
Inge. Maar de zussen zijn altijd blijven helpen, ook toen hun 
vader met pensioen ging. “De laatste jaren was onze belangrijk-
ste taak misschien wel ‘bob’ zijn voor papa”, geeft Marit lachend 
toe. “Ik wil mijn kinderen ook meegeven dat het van waarde is 
om belangeloos iets te doen voor een ander. Dit jaar kon ik niet 
helpen bij het Zomerfeest omdat ik nog maar net was bevallen 
maar mijn man is wel geweest met onze zoon. Wij geven nu het 
stokje door aan de volgende generatie.”

Inge: “Papa vond het altijd heel belangrijk om de vrijwilligers te 
laten voelen dat ze goud waard zijn. Vrijwilligers kregen daarom 
altijd een presentje.” De dankbaarheid richting vrijwilligers wordt 
nog steeds uitgedragen. Lian: “Zo werden we laatst verrast met 
een presentje aan de deur, omdat we alweer 15 jaar vrijwilliger 
zijn. Ik denk ook, wat je zaait zul je oogsten. Want zonder vrijwil-
ligers kunnen de activiteiten echt niet georganiseerd worden.” 

John Molenaar, de man die jarenlang de activiteiten vanuit 
vrijetijdsbesteding coördineerde, was echt een begrip op het 
Reigersdaalterrein in Heerhugowaard. Maar hij kreeg ook altijd de 
vraag: ‘Komen je dochters nog’? Niet zo gek, want Marit, Inge en Lian 
waren altijd kind aan huis op het terrein. Van een balletje trappen 
met de cliënten tot stage lopen en achter de bar staan tijdens het 
Zomerfeest: “Wij zijn hier echt opgegroeid”, aldus de trotse dochters. 

V R I J W I L L I G E R S
T E K S T 
Roos Slot

FOTO G R AFI E
Dewi Koomen

OPGEGROEID OP HET 
REIGERSDAALTERREIN

Inge, Lian en Marit op het voormalige 

Reigersdaalterrein 

"DRIE DAGEN 
HELPEN OP DE 
KERMIS. DAT 
WAS ALTIJD ÉÉN 
GROOT FEEST"

D e  d o c h t e r s  v a n
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Ze knipte weleens iemand van  
Esdégé-Reigersdaal maar verder had ze geen 
ervaring. De kapperszaak ging sluiten dus moest 
Daniëlle Frieser op zoek naar een andere baan. 
Maar wat ga je doen als je vanwege lichamelijke 
klachten het kappersvak niet meer kunt 
uitoefenen? Uit alle testen bleek dat de zorg het 
beste zou passen. En die uitslag klopt als een 
bus. “Ik had nooit verwacht dat ik dit werk zo 
leuk zou vinden!” 

“Het is één grote 
 ontdekkingsreis”

“In december 2021 kreeg ik te horen dat ik beginnende artrose 
in mijn vingers heb. Op diezelfde dag hoorde ik ook dat mijn 
werkplek ophield te bestaan. Ik zat toen al 25 jaar in het kap-
persvak. De gedachte aan ander werk spookte al een aantal jaar 
door mijn hoofd. Maar ik wist niet wat ik wilde. Toen de salon 
dichtging startte mijn zoektocht. Ik kwam in contact met het 
Leerwerkloket, onderdeel van het UWV. Daar kreeg ik allerlei 
competentietesten en uit alle testen bleek dat ‘begeleiden en 
verzorgen’ het beste bij mij past. Ik had zelf nooit gedacht aan 
de zorg, maar de testresultaten waren zo duidelijk dat ik er wel 
iets mee moest doen.”

Zoveel leuker dan knippen
“Ik knipte regelmatig cliënten in de salon dus ik was wel be-
kend met Esdégé-Reigersdaal. Ik besloot een mailtje te sturen 
om te vragen of ze openstonden voor zij-instromers. Na enkele 
kennismakingsgesprekken hoorde ik dat ik als eerste kandi-
daat mocht deelnemen aan de Talentpool. Dat was wel een 
verrassing! Uiteindelijk ben ik in juli 2022 gestart en vanaf het 
begin voelde het werk heel natuurlijk aan. Meer dan toen ik als 
kapster werkte. Terwijl ik dat werk altijd met veel plezier heb 
gedaan. Maar het ondersteunen van mensen met een beper-
king is zoveel leuker dan knippen. Er komt veel meer contact bij 
kijken, je bouwt echt een relatie op.”

Puur
“De eerste drie maanden werkte ik boventallig op 
de Wending, een woonlocatie voor ouder wordende 
cliënten met een verstandelijke beperking. Ik had 
een vaste begeleider met wie ik meeliep. Onder-
tussen volgde ik enkele e-learnings, onder andere 
voor het bedienen van de tilliften. Na drie maanden 
mocht ik zelfstandig aan de slag als begeleider op 
een nieuwe locatie. Ik ben op twee locaties gaan 
kijken en koos uiteindelijk voor het Boterbloemerf, 
een woonlocatie voor ernstig meervoudig beperk-
ten. Werken met EMB-cliënten maakte me nieuws-
gierig omdat het weer totaal anders is. Het bevalt 
inmiddels zo goed dat er gesprekken lopen om hier 
te blijven. De cliënten zijn zo puur. Dat vind ik echt 
fantastisch!”

“In januari ben ik gestart met de basisopleiding. 
Als ik die heb afgerond wil ik mijn werk op het 
Boterbloemerf combineren met de flexpool, want 
ik wil nog veel meer ervaring opdoen. Ik had nooit 
verwacht dat ik dit werk zo leuk zou vinden. Het is 
één grote ontdekkingsreis. Mijn enthousiasme voor 
de zorg neem ik ook mee naar huis want mijn twee 
dochters komen graag op bezoek. Mijn oudste vindt 
het zelfs zo leuk dat ze aan het kijken is of ze als 
vrijwilliger aan de slag kan.”  

"Vanaf het 
begin voelde 
het werk heel 
natuurlijk aan"

D a n i ë l l e  i s  t a l e n t p o o l e r  v a n  h e t  e e r s t e  u u r 

Over de Talentpool
Zij-instromers kunnen we niet altijd direct aan-
nemen vanwege het gebrek aan ervaring. Toch 
willen we kandidaten met veel potentie graag 
behouden. Daarom is in 2022 de Talentpool 
opgezet. Als Talentpooler ga je eerst een peri-
ode boventallig aan de slag, om ervaring op te 
doen. Daarna stroom je als (assistent) begeleider 
door naar een andere locatie. De werkplekken 
zijn tijdelijk maar het dienstverband is vast. Alle 
plaatsingen gaan in overleg met de kandidaat, 
een praktijkleercoach en de manager op locatie. 
Echt maatwerk dus. Dankzij de Talentpool heb-
ben zeven zij-instromers inmiddels een vaste 
werkplek en vijf medewerkers zitten nog in de 
pool. Naast je persoonlijkheid en levenservaring 
is een belangrijke voorwaarde dat je flexibel 
bent, in werktijden, doelgroepen én werkge-
bied. Nieuwsgierig geworden? Stuur dan een 
mail naar werken@esdege-reigersdaal.nl.

T A L E N T P O O L E R
T E K S T 
Roos Slot

FOTO G R AFI E
Rob van Amerongen
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ZELFSTANDIG 
DE OMGEVING 
BEDIENEN

I N N O V A T I E
T E K S T 
Peter Muller
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Rob van Amerongen

I n n o v a t i e v e  h u l p m i d d e l e n

De technologische ontwikkelingen in de zorg gaan snel. 
Wendy Langedijk, medewerker van het team innovatieve 
zorgtechnologie vertelt erover. “Ook omgevingsbediening 
blijft zich ontwikkelen. Deze systemen zorgen voor meer 
zelfstandigheid en onafhankelijkheid voor mensen met een 
beperking, zonder storende kabels en vaste aansluitingen. 
Vaak is niet bekend wat er allemaal kan. En voorheen hoorde 
je zorgmedewerkers nog zeggen dat ze met mensen willen 
werken, niet met computers. Gelukkig wordt technologie steeds 
meer gezien als hulpmiddel tijdens de zorg in plaats van een 
vervanging van mensen.”

Inzetten van techniek begon ooit eenvoudig met uitluistersys-
temen en het op afstand openen van deuren. Omgevingsbe-
diening wordt nu steeds vaker toegepast. Wendy: “Het geeft 
mensen een goed gevoel als ze steeds meer zelfredzaam 
worden. Daarbij is het belangrijk dat goed gekeken wordt naar 
wat iemand kan en wil. We zien steeds meer doorontwikkelin-
gen, bijvoorbeeld bij afstandsbedieningen. Voorheen had ieder 
apparaat zijn eigen bediening, dat kan steeds meer gebundeld 
worden via een smartphone, tablet of een hub. Ook het bedie-
ningsgemak en de snelheid zal zich steeds verder ontwikkelen. 
Doordat mogelijkheden steeds zichtbaarder en makkelijker 
te vinden zijn, gaan mensen ook zelf meer nadenken over 
technologische hulpmiddelen. Voor sommige dingen is er nu 
nog geen oplossing, maar wie weet wat er in de toekomst nog 
komt? Wat gaat bijvoorbeeld artificial intelligence (kunstmatige 
intelligentie) betekenen voor de omgevingsbediening?”

Steeds meer toepassingen
“Bij nieuwbouw kijken we al tijdens de bouw, ruim voordat de 
bewoners komen, welke hulpmiddelen er nodig en mogelijk 
zijn om zelfredzaam te zijn. Dat was een paar jaar geleden 
nog heel lastig. Toen waren veel vragen nog uniek. Als er wifi 
nodig was of een boxje aan het plafond, dan was dat een 
uitdaging. Nu wordt dat steeds makkelijker. De toepassing van 
omgevingsbediening wordt in andere huishoudens ook steeds 
gebruikelijker. Bediening van gordijnen, slimme verlichting of 
een slimme thermostaat is tegenwoordig bij een woonwinkel 
of doe-het-zelfwinkel te verkrijgen. Nu is de uitdaging nog hoe 
je het allemaal koppelt, zodat je het makkelijk vanaf één appa-
raat bedient. Kun je misschien zelfs patronen ontwikkelen die 
aansluiten bij het leefritme? Om 17.00 uur gaat de verwarming 
aan, gaat het licht aan en om 17.30 uur verwarmt de oven alvast 
voor. Ook wij zijn benieuwd wat er allemaal nog gaat komen.”

Risico’s en kosten
Helaas kleven er aan al die mooie techniek ook risico’s. Wendy: 
“We moeten wel aandacht hebben voor de privacy en veilig-
heid. Waar worden gegevens opgeslagen? Wat zijn de risico’s 
als technologie op afstand kan worden bediend? Waar kun je 
terecht als de techniek hapert? Ook is de technologie nog best 
wel prijzig. Financiering is vaak complex omdat iedereen an-
ders verzekerd is, in een andere gemeente woont, of het via het 
WLZ-budget kan of via de WMO moet. Het ministerie van VWS 
probeert het gebruik van technologie in de zorg te stimuleren. 
Er zijn dan ook wel subsidies en stimuleringsregelingen, die 
niet altijd makkelijk zijn om in te zetten. We zien helaas dus dat 
mensen nu vaak hulpmiddelen zelf moeten betalen. De prijs 
kan dan een belemmering zijn.”
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Jacob Floris
Jacob Floris (47) woont al vanaf zijn negentiende zelfstandig en sinds 2004 in 
Schagen in een eigen appartement. Vanaf het begin zitten er al automatische 
deuren in, net als in de woning waar hij toen vandaan kwam. Hij heeft wel 
zijn best moeten doen om een kastje aan de muur te krijgen met een knop en 
een scherm, zodat hij kan vragen en zien wie er voor de deur beneden staat. 
Jacob Floris: “Standaard zat daar in het appartement een systeem met een 
telefoonhoorn, maar die kan ik met mijn handen helemaal niet vastpakken. 
Op televisie zag ik in series dat er van die kastjes bestonden. Die wilde ik ook. 
Uiteindelijk heeft de woningbouwvereniging dat geïnstalleerd.” Jacob Floris 
gebruikt een tablet en sinds kort heeft hij ook een Google Home, een cadeau 
van zijn zus. Via een speaker kan hij opdrachten geven en luisteren. Hij legt 
uit: “Ik probeer dingen uit. Zo luister ik naar de radio, het weerbericht, maak 
ik een boodschappenlijstje en Google houdt mijn agenda bij. Als ik er dan 
om vraag ratelt ze alle afspraken van de dag er ineens uit.” Jacob Floris lacht: 
“Soms met extra tips, bijvoorbeeld dat ik mijn tanden moet poetsen als ik 
een afspraak bij de tandarts heb. Er kan nog veel meer met die Google Home, 
zoals verlichting erop aansluiten. Maar dat zijn wel kostbare zaken. Ik wil eerst 
een slimme thermostaat aanschaffen, zodat ik dat ook zelf kan doen. Bellen 
doe ik handsfree, via de vaste telefoon. Mijn mobiele nummer geef ik weinig 
af, want het duurt erg lang voordat ik die kan opnemen. Whatsappen gaat 
wel heel goed. Ik zou ook nog wel een koelkast willen die uitschuifbaar is, zo-
dat ik wat makkelijker zelf dingen kan pakken. Maar een geschikt exemplaar 
heb ik nog niet gevonden.”

Ted 
Ook Ted (22), zelfstandig wonend bij de Kolblei in 
Avenhorn, maakt voor zijn omgevingsbediening ge-
bruik van een tablet. Samen met zijn ouders heeft 
hij uitgezocht wat hij allemaal kan gebruiken. Hij is 
vooral blij met zijn gordijnen die automatisch sluiten 
met een programma op zijn iPad en smartphone. In 
het systeem staan instellingen voor de ochtend, mid-
dag, avond, maar ook voor tijdens het ‘douchen’. De 
gordijnen gaan dan steeds automatisch in de juiste 
stand. Pascal, Teds vader, vertelt: “Er zijn speciale au-
tomatische gordijnen voor mensen met een beper-
king, maar wij hebben gekozen voor een systeem 
van Luxaflex, dat was uiteindelijk goedkoper en 
bood meer mogelijkheden. Ted kan via zijn iPad ook 
zelf het licht aan- en uitdoen. Ook hebben wij inge-
steld dat als er een koffiemoment aankomt, de lich-
ten rood kleuren. Dan wordt hij niet zo verrast.” In de 
ochtend wordt hij rustig wakker. Ted lacht: “Dat heb 
ik niet eens meer door. Het licht gaat langzaam aan, 
het gordijn zakt een stukje, dan word ik wakker. En 
als de begeleiding dan aanbelt doe ik zelf open via 
mijn iPad.” Pascal: “Hij kan via een camera zien wie er 
voor de deur staat, maar dat vindt hij nog weleens te 
lang duren.” Ted: “Ja, dan doe ik gewoon alvast open, 
ik weet toch dat het de begeleiding is.” Ted toont 
nog trots zijn gecombineerde automatische bidet 
en toilet, beschikt over een intelligente wasmachine, 
droger en magnetron. Allemaal handige apparatuur 
waarmee hij behoorlijk zelfstandig kan leven. Pascal: 
“Een televisiebeugel die je goed op afstand kunt be-
dienen, dat zouden we nog wel handig vinden. Maar 
die is er nog niet, nu moet de begeleiding de tv nog 
voor hem van de wand voor zijn bed plaatsen en 
weer terugdoen. En een slimme thermostaat die Ted 
op afstand kan bedienen. Maar het is vooral belang-
rijk dat het zaken zijn waar Ted echt iets aan heeft en 
die hij wil gebruiken.”

René
René (35) woont sinds 2009 bij Belvedere in Heerhugo- 
waard en zit al vanaf zijn zevende in een rolstoel als ge-
volg van Duchenne. Via een slang, gekoppeld aan een 
beademingsapparaat, wordt zijn zuurstof geregeld. 
Hij toont zijn robotarm die voor op de rolstoel gemon-
teerd zit, naast een speciaal gemonteerd scherm en 
een joystick. “Ik bedien hiermee allerlei systemen en 
leef zo zelfstandig mogelijk”, vertelt hij. “Met de robo-
tarm kan ik eten, drinken, de liftknop indrukken, op 
mijn hoofd krabben en allerlei spullen pakken. Het 
werkt heel goed én, belangrijk om te vertellen, deze 
arm wordt tegenwoordig vergoed in de basisverzeke-
ring. Naast de robotarm heb ik op het blad van mijn 
rolstoel nog een handenwarmer zitten, die bedien ik 
ook met mijn joystick.” René laat zien hoe hij met die 
joystick ook handig de muis op zijn smartphone be-
dient. “Ik gebruik gewoon een hulpmenu dat op de te-
lefoon zit. Ook de chromecast voor de televisie bedien 
ik hiermee.” René bezoekt jaarlijks de supportbeurs in 
Utrecht, daar zijn de nieuwste ontwikkelingen te zien. 
“Soms nodig ik een adviseur thuis uit. Ik ben nu bezig 
met de bediening van mijn bed. Ik heb een op maat 
gemaakte afstandsbediening, maar ik krijg straks 
een ‘robotvinger’. De afstandsbediening zit dan in 
een houder, die vinger komt op het kastje, die drukt 
de knoppen dan in en die vinger bedien ik met een 
knop in mijn hand.” René moet er om lachen. “Ik heb 
ook dat ringsysteem, dan kan ik zien wie er voor mijn 
deur staat. Dat voelt toch wel veilig, zeker als er in de 
avond iemand aanbelt. Het gaat niet zo snel, dat is wel 
een nadeel.” Naast al deze omgevingshulpmiddelen 
staan er ook allerlei medische hulpmiddelen rondom 
zijn bed. Teveel om op te noemen. En de gordijnen 
bedienen? “Daar bel ik de begeleiding voor, dat vind 
ik fijner. Dat combineer ik dan met een andere vraag, 
wat drinken inschenken of zo." 

Igor
Een paar deuren verder op de Kolblei woont Igor (44) 
al sinds 2000. Igor heeft onder het doorzichtige blad 
van zijn rolstoel een soort tablet met pictogrammen. 
Daar kan hij van alles mee besturen. Igor: “Ik kan er 
zelf mee bellen, de tv en radio mee aanzetten, een 
ventilator mee aanzetten, de begeleiding oproepen 
en de deuren openen.” Op het blad zit een grote rode 
knop waarmee Igor de tablet bedient. Er gaat dan in 
het scherm een cursortje lopen over de pictogram-
men. Door nog eens op de knop te drukken stopt de 
cursor op een pictogram. Zo zet hij zaken aan of uit. 
Dit systeem heeft Igor nu vijf jaar, daarvoor had hij 
een systeem met cijfers, dat moest hij met zijn hoofd 
besturen. Zijn hoofd beweegt soms onrustig, door 
spasmes, waardoor het sturen te moeilijk ging. Igor: 
“Met mijn hand besturen gaat nu goed. Maar er hoeft 
niet meer bij, dan wordt het teveel.” Met het systeem 
zouden bijvoorbeeld ook de gordijnen open en dicht 
kunnen, maar het aansturen kost veel energie, het 
is heel vermoeiend. Nu de belangrijkste zaken er in 
zitten, vindt hij het voorlopig goed. Hij zou niet meer 
zonder willen. Zelfstandig drinken via een beker met 
een slangetje gaat goed, eten is nog moeilijk. “Ik zou 
graag iets vinden waarmee ik zelfstandig kan eten, 
maar dat is nog niet gelukt. Mijn armen zijn daar te 
onrustig voor.” 

Gebruikers van omgevingstechnologie
Een rondje langs verschillende gebruikers van omgevingstechnologie, 
allemaal rolstoelgebonden, levert veel inzicht op in de mogelijkheden en 
verschillen. Zo opent Ted de voordeur vanaf zijn iPad, heeft Jacob Floris 
een losse afstandsbediening gecombineerd met een kastje aan de muur, 
waar hij kan zien wie er voor de deur staat. Igor heeft een knop waarmee 
hij een schermpje kan bedienen dat aan zijn rolstoel is bevestigd en René 
bedient de afstandsbediening van de deuren via zijn smartphone. 

 "Allemaal handige 
apparatuur waarmee 
Ted behoorlijk 
zelfstandig kan leven"
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Samen 
gebouwd 
aan 
Werkwaard
Werkwaard: een werkplek ontstaan uit meerdere 
dagbestedingslocaties. De Waardse Werf, Houtwaarde en Fetura 
werken sinds september samen vanuit de Maxwellstraat in 
Heerhugowaard. In een prachtig ruim pand hebben ze er samen 
een fantastische locatie van gemaakt. Samen, want aan de 
afwerking en inrichting hebben (cliënt)medewerkers allemaal 
hun steentje bijgedragen. Wat ze doen, hoe het samen gaat, 
wat het verschil is met ‘toen’ en of ze al gewend zijn vertellen 
‘Werkwaarders’ Chris, Patrick, Thomas en Barry.
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Chris Spanninga (18) werkt op de metaalafdeling. Ander-
half jaar nu dus hij kwam mee van de Waardse Werf: “Ik heb 
meegeholpen met verhuizen. Dat was wel even flink sjouwen. 
We hadden daar een leuke sfeer en die moeten we hier weer op-
bouwen. Dat lukt wel hoor, maar het was daar gewoon anders. 
We zaten dicht bij het water en konden dus zo een stukje gaan 
varen. Nu moeten we eerst in de bus stappen om naar de boot 
te gaan. Effe iets anders doen tussendoor is fijn. Dat is wel weer 
aan het terugkomen. Soms hebben we een centje van een klus 
en dan halen we een vissie. Vis roken doen we ook weleens. De 
rookton is hier ook gemaakt.” 
“Ik werk hier vijf dagen in de week. De dag begint met lekker 
koffiedrinken. Bovenaan ons planbord staat: ‘je moet genieten’. 
Dat is dus regel één. Daarna heb ik allerlei klusjes. Lassen, slijpen, 
alles wat met staal te maken heeft. We maken kachels en werken 
in opdracht. Boten van klanten waar we hele bodems uitslijpen 
en nieuwe maken. Maar ook even schuren en verven. Voor pick-
nicktafels halen we staal en beginnen van voren af aan.” 
Chris vertelt het alsof het niks is. Maar hoe heeft hij leren las-
sen? “Het heeft me letterlijk drie tot vier weken geduurd tot ik 
het kon. Ik leer snel wordt er gezegd. En ik leer iedere dag nog 
wel iets nieuws. Ron helpt me als ik iets niet weet en het is ge-
zellig om samen te werken. Dat hier geen werkdruk is dat is fijn. 
Als ik er klaar mee ben dan kan ik het even laten liggen. “Niet 
altijd natuurlijk”, vult cliëntbegeleider Ron aan. “We hebben 
regelmatig gesprekjes met elkaar als het even niet wil. Soms 
moet hij effe bij z’n klussie blijven. Dat hoort er ook bij. Dan ben 
ik natuurlijk niet altijd even leuk, maar dan leg ik uit waarom en 
overleggen we hoe we verder gaan”. “Dat is waar”, sluit Chris 
lachend af. Maar ik heb het hier naar mijn zin. Laat mij maar 
hard werken. Het is mooi om aan het einde van de dag je werk 
te zien staan. Thuis ben ik dan lekker bekaf en kan ik heerlijk 
slapen. Ik ben blij met deze plek.”

Patrick Ruyssenaars (45) werkt vier dagen in de week op 
de productieafdeling. “Ik heb ook in het groen bij Geestmeram-
bacht gewerkt, maar nu werk ik hier en mijn plan is ook om hier 
te blijven. Ander werk erbij hoef ik niet. Ik maak de elektrici-
teitsdraden. Die moet ik insteken en bundelen per tien. Door te 
kijken heb ik dat geleerd en nu doe ik het helemaal zelf. Al een 
hele tijd. Ik woon in Heerhugowaard en kom zelf op de scooter 
hierheen. En ik ga graag naar m’n werk anders zit ik maar thuis. 
Ik start met een bakkie. Effe roken natuurlijk nog en dan aan 
het werk. Meestal doe ik wel 180 tot 200 van die draden. Aan 
het einde van de dag wil ik ze altijd geteld hebben. Eerder moe-
ten ze niet weggehaald worden want dan raak ik van m’n eh…”
“Dat er om me heen allemaal andere mensen bezig zijn vind ik 
niet erg, maar ik vind het wel fijn om m’n eigen plek te hebben. 
Vroeger was ik nergens duidelijk in. Dat gaat nu veel beter. Als 
er geen draadjes zijn dan loop ik rondjes. Dan weet ik het niet. 
We hebben ook andere dingen om te doen en daar help ik ook 
wel bij, maar de draden vind ik echt het leukst. Dat is gewoon 
zo. Ik kan niet uitleggen waarom. We halen ze op in Schagen en 
brengen ze ook weer weg. Soms ga ik mee. Veco-electrotech-
niek gebruikt ze voor tl-lichten. Dit was het wel zo’n beetje.”

Barry de Haas (42) werkt drie volle dagen op de productie-
afdeling van Werkwaard. “Ik word opgehaald door een bus en 
ben rond negen uur hier. Eerst pauze, koffie doen en ik rook, 
dus even een sjekkie en dan ben ik hier tot kwart over drie. Een 
klus die ik leuk vind is het uit elkaar halen en schoonmaken van 
adapters. Al die draden zitten altijd helemaal in de knoop. Als ik 
iets niet weet mag ik iedereen van de begeleiding vragen. Op 
het oude Reigersdaalterrein deden we ook al productiewerk. 
Een groot verschil is dat het hier veel luxer is. Daar hebben we 
wel mazzel mee. Ik denk dat we wel met meer mensen zijn 
hier. Ik vond het hier meteen goed. Af en toe komen er nieuwe 
klussen binnen. Volgelhuisjes verven bijvoorbeeld. Ik hou van 
verschillende dingen doen. Sommige klussen vind ik wel wat 
leuker dan andere. Maar het werk moet wel gedaan worden 
dus wat er staat doen we. We zorgen ervoor dat we een goed 
product leveren. 
Ik heb wel aangegeven dat ik graag een andere baan wil. Vroe-
ger heb ik lts elektrotechniek gedaan. Daarna kreeg ik schizo- 
frenie en heb ik niet meer doorgestudeerd. Dat werk zou ik wel 
weer op willen pakken, maar dan als vrijwilliger. M’n vader en 
moeder hebben wel gezegd dat ze het verstandig vinden als ik 
hier nog blijf werken, maar ik heb het dus wel al aangegeven. 
Want ik probeer een beetje een nieuwe stap te maken. Nu ga 
ik eerst verhuizen van Heerhugowaard naar Alkmaar. Ik ga 
begeleid wonen. Dat is ook al een mooie stap. Ik snap wel dat 
het handig is even te wachten met andere dingen. Niet alles 
tegelijk. Ik ben goed bezig.”

Tomas van ‘t Sant (33) werkt twee dagen op de houtafde-
ling. De andere dagen is hij actief bij de metaalafdeling. “Kap-
stok maken. Maak ik. Pallets slopen. Kapstok voor thuis”, vertelt 
Tomas. Cliëntbegeleider Peter legt uit: “Eens in de zoveel tijd 
hebben ze een eigen project waarmee ze aan de gang gaan. Zo 
gaat Tomas binnenkort op de metaalafdeling een ijzeren bank-
je ter nagedachtenis aan zijn overleden moeder maken. 
En Tomas, we houden hier ook van grapjes maken, hè?”. “Ja. Een 
heleboel”, glimt Tomas.
Tomas vertelt in enkele woorden dat hij ook zaagt, dat graag 
samendoet met Peter en dat hij het heeft geleerd van Simon. 
Tomas werkt met verschillende cliëntbegeleiders. Peter: “We 
wisselen elkaar bewust af. Dat doen we omdat Tomas anders 
‘in’ je gaat zitten. Voor Tomas is dat goed te doen. Als er maar 
duidelijkheid is. Met mij schildert hij bijvoorbeeld. Nu is Simon 
ziek dus dan blijft de klus die zij samen doen even liggen en 
gaan we pallets slopen. Tomas werkt nog niet zo lang op de 
houtafdeling, maar wel al heel lang bij de Waardse Werf. Wij 
zijn niet nieuw voor hem dus dat gaat wel goed. We zitten 
met de houtafdeling wel in een aparte ruimte, maar er komt 
weleens een collega of we gaan iets halen. Je kring wordt wat 
groter en dat is ook wel mooi. Het is voor ons en voor de cliën-
ten wel fijn, denk ik.”
Tomas houdt heel veel van werken. Thuis gaat hij het liefst ook 
gewoon door en is niet moe te krijgen. Daar kijkt hij ook graag 
naar trekkers en grasmaaien op zijn tablet. Daar maakt hij ook 
foto’s mee en die laat hij dan weer zien bij Werkwaard.  Als we 
het gesprek in de door hen zelf ingetimmerde kantine afronden 
komt Tomas los en start hij zijn verhaal: “Compressor aange-
daan met Simon. Voor lucht. Een, twee ,tsch tsch”, doet hij voor. 
“Aanzetten. Mooi.” Zijn blik spreekt boekdelen: genieten. 

"BOVENAAN ONS 
PLANBORD STAAT: 
'JE MOET GENIETEN'"
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“Ik zou komen te overlijden. Ik was 29, lag in het 
Slotervaartziekenhuis en kon alleen mijn hoofd 
een beetje bewegen. Praten lukte niet. Ik werd 
geopereerd, kreeg een drain in mijn hoofd en ging 
naar Heliomare. Toen ik daar al die mensen in een 
rolstoel zag, dacht ik: daar hoef ik toch niet in, hè? 
Dat kan niet. Maar dat gebeurde natuurlijk wel. 
Lopen in een loopbrug lukte uiteindelijk wel. Iedere 
dag kwam er een vriend op bezoek die ik kende uit 
de flat waar ik woonde. We zijn later gaan samen-
wonen in Julianadorp. Daar hebben we 16 jaar 
gewoond. Een fantastische man. Hij nam me overal 
mee naar toe.” Rianne bedacht de plannen en haar 
Herman chauffeurde haar overal heen. “We gaan 
naar Parijs!, riep ik dan bijvoorbeeld. Ons 12,5-jarig 
huwelijk vierden we in London. Omdat Herman ge-
woon werkte, moest ik ook iets om handen hebben 
en zo kwam ik terecht bij Esdégé-Reigersdaal. Ik ga 
nu nog steeds naar dagbesteding op De Oude Rijks-
werf van cluster ’t WAD. Daar drinken we koffie en 
thee, lees ik de krant en spelen we Triominos. Even 
onder de mensen zijn en anders dan thuis. Ik heb 
niet-aangeboren hersenletsel en daar herken ik din-
gen van mezelf in anderen. Al zijn we allemaal totaal 
anders en denk ik bij sommigen ook wel: ojee.”

Wéér opnieuw
“We zaten in Zuid-Frankrijk toen Herman er helaas 
een punt achter zette. Scheiden was vreselijk. 
Had ik na mijn ongeluk zoiets moois opgebouwd, 
gebeurde dit. En mijn moeder overleed ook nog 
in die periode. Ik heb de draad weer opgepakt 
nadat ik het heel, heel moeilijk heb gehad. Ik zag 
het helemaal niet meer zitten en kon in de spiegel 
kijken en roepen: waarom ik?! Maar uiteindelijk 

heb je daar niets aan. Nu heb ik nog weleens van gatverderrie, maar over 
het algemeen is het leven goed. Na de scheiding moest ik op zoek naar 
een woning en toen vond ik deze. Ruim, op de begane grond en met een 
gezamenlijke binnentuin. Op zich kan je hier heel oud worden. Ik krijg 
huishoudelijke hulp, maar verder doe ik alles zelf. In de weekenden komt 
mijn zus Anne Mieke vaak logeren. Zij woont in Amsterdam. Ze slaapt op 
de plek van Herman en we halen vaak herinneringen op. Van vroeger weet 
ik meer dan zij heeft onthouden. En we blijven zussen hoor, irritatie is er 
ook weleens. Je kent het wel.” 

Je doet het toch maar
“Anne Mieke kent mij natuurlijk al van voor het ongeluk. ‘Je bent veranderd’, 
zegt ze. Maar hoe dat vind ze lastig uit te leggen. Bepaalde dingen die ik 
nu doe zou ik vroeger nooit doen, geeft ze aan als ik ernaar vraag. Samen 
zijn we op cruise geweest naar Noorwegen en de Middellandse Zee. Op dat 
soort dingen ben ik wel #TROTS. Dat zegt Anne Mieke ook: ‘Je doet het toch 
maar. Ik vind je flink’. Ik ben van ver gekomen, maar het is zoals het is. Om 
mijn lijf soepel te houden ga ik twee keer in de week een halfuur naar de fy-
sio en daarna ga ik daar een kleine twintig kilometer fietsen. Heerlijk. Buiten 
heb ik op de duofiets gezeten. Maar goed, dan ben je altijd afhankelijk. Nu 
wil ik voor mezelf graag een fiets. Ik hoop dat dat lukt.”

Een dagje ouder
“Eerder kreeg ik woonondersteuning vanuit de Zeemeeuw, maar dat heb 
ik toen stilgezet omdat ik vond dat ik alles wel zelf kon. Mijn zus zegt de 
afgelopen tijd regelmatig dat ik nu niet meer zo eigenwijs moet zijn. Ik 
word ouder. Maar ik vind het wel lastig dingen uit handen te geven. Ik heb 
het lang alleen gedaan. Anne Mieke zegt: ‘Je moet nu accepteren wat op 
je pad komt. En dan niet meer afzeggen, he?’ Want Anne Mieke zegt ook 
weleens dat het haar teveel wordt met mij en mijn vader. Het is zo logisch 
voor me dat ze hier zaterdag is en zondag weer gaat. Maar ik moet me 
natuurlijk ook beseffen dat ze heel veel doet.” 

Kaboem. Een auto die ze over het hoofd zag, veranderde ruim 30 jaar geleden letterlijk 
in één klap het leven van Rianne Lomans uit Den Helder (59). Toch kwamen er ook hele 
mooie dingen uit. Zoals de kennis die iedere dag op bezoek kwam in het ziekenhuis en 
die zestien jaar lang haar echtgenoot werd.

# T R O T S
T E K S T 
Titia Geerlink

FOTO G R AFI E
Dewi Koomen

"Je moet nu 
accepteren 
wat op je pad 
komt"

Rianne fietst zo twintig kilometer op de hometrainer

“IK DOE HET 
TOCH MAAR 
ALLEMAAL”
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Wisselende reacties
Michaela: “Ik was acht jaar en ik wist dat ik me anders voelde dan ik was. Een 
meisje, geen jongen. Maar ik kon er bij niemand mee terecht. Ik was bang 
voor de reacties. Ik heb het ruim twintig jaar voor me gehouden.” Het valt 
even stil, waarna Michaela weer krachtig verder vertelt: “Uiteindelijk heb ik 
het verteld aan wat vrienden en aan begeleiding. De reacties waren heel 
wisselend. Veel positief ook gelukkig. Daarna heb ik het ook met mijn ouders 
gedeeld. Mijn vader kan er goed mee omgaan. Mijn moeder vond het in het 
begin moeilijker. Daar kon ik er niet mee over praten. Maar dat gaat steeds 
beter, ze accepteert het meer. Maar sommige mensen reageren echt heel 
naar.” Joyce vult aan: “Dat hou je toch zus, mensen hebben altijd een oordeel. 
Ze moeten je accepteren zoals je bent maar dat kunnen ze nog niet.”

Stap voor stap
Inmiddels is Michaela 35 jaar en heeft zij enorme stappen gezet in haar 
transitie. Pijnlijke gezichtsbehandelingen met lasers tegen haargroei, zich 
in het openbaar laten zien in dameskleding, make-up dragen en natuurlijk 
heel veel gesprekken met artsen en psychologen. Steeds weer een stuk 
van haar proces van fysieke man naar vrouw. Iedere keer moet zij weer iets 
overwinnen. Onrustig friemelt Michaela aan het lepeltje in haar koffie: “Het 
kost tijd en energie om de beslissingen te nemen. Je kunt er met artsen 
over praten en met vrienden en begeleiding. Maar uiteindelijk moet je zelf 
beslissen. Dat is best lastig. Elke stap die ik neem geeft een blij en positief 
gevoel. Maar het is daarnaast heel dubbel. Steeds weer krijg ik ook nega-
tieve reacties. En dat is heel moeilijk.” 

Regenboogmiddagen voor acceptatie
Gelukkig heeft Michaela haar vriendinnen Joyce bij What’s In en Tante Sas 
die ook uit Enkhuizen komt. De laatste is in haar vrije tijd dragqueen en is 
wel gewend aan vooroordelen van mensen. Ze hebben elkaar ontmoet 
tijdens een show voor dragqueens in Enkhuizen. Tante Sas is een fijne 
gesprekspartner voor Michaela en zij helpt ook bij de Regenboogmiddagen 
die Joyce en Michaela organiseren. Want in plaats van de kop te laten han-
gen springt ze in de bres voor mensen in dezelfde situatie als zij. Michaela: 
“Er zijn vast nog meer mensen die met dit probleem lopen en er niet over 
durven te praten. Als ik er open over ben, misschien kan ik die mensen dan 
helpen om er ook over te praten. Daarom hebben we een tijd terug ook een 
Regenboogmiddag georganiseerd. Het was heel druk en gezellig.” Bij What’s 
In in Enkhuizen komt het onderwerp ‘anders zijn’ regelmatig voorbij. Anders 
zijn omdat je transgender bent, ergens anders vandaan komt, een beper-
king hebt... De grote houten tafel heeft al veel verhalen gehoord. Er komt 
van alles voorbij. De sfeer van acceptatie overheerst. Soms duurt het even 
en moeten mensen wennen. Maar de begeleiding helpt door het stellen van 
vragen en legt uit als mensen dingen niet begrijpen. De eerste Regenboog-
middag was een groot succes. “En daarom komt er nog één, in juni!”, roept 
Joyce. “Dan nodigen we weer mensen uit die meer weten over transgender 
of anders zijn”, vertelt Michaela. “Iedereen is welkom. Hopelijk komt er dan 
meer acceptatie. Het is fijn als mensen ons nemen zoals we zijn.” 

Aan de grote tafel bij inloopcafé 
What’s In in Enkhuizen zitten 

twee dames te babbelen; 
Michaela en vriendin Joyce. 

“Twintig jaar lang heb ik 
niemand iets verteld over hoe ik 
me voelde. Het was ontzettend 
eenzaam.” Michaela vertelt over 

haar jeugd. Als kind van vier 
kwam ze al in een instelling 

terecht door haar visuele 
beperking. Een kop koffie wordt 

voor haar neergezet.  “Ik doe er 
vast suiker in zus!”, zegt Joyce. 

En dan begint Michaela te 
vertellen. Over de stappen die 

ze al gemaakt heeft en over haar 
strijd als transgender. Over de 

oordelen waar ze mee te maken 
heeft. En over het gevoel dat ze 

anderen zoals zij wil helpen. 

MICHAELA
OP
DE 

BARRICADE 
VOOR 

ACCEPTATIE

“Elke stap 
die ik neem 
geeft een blij 
en positief 
gevoel” 

# T R O T S
T E K S T 
Manon Bruijns

FOTO G R AFI E
Dewi Koomen
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Esdégé-Reigersdaal zoekt altijd goede mede werkers. 

Met onze vernieuwde arbeidsmarktcommunicatie 

willen wij nog duidelijker maken welke mensen wij 

zoeken. Wij zoeken medemensen die naast de cliënten 

staan en die goed passen in onze organisatie. 

Neem een kijkje op onze nieuwe werkenbij-website 

en ken je een geschikte kandidaat voor 

een vaste functie, een stagiair, een zij-

instromer of vrijwilliger? Stuur hem of 

haar een uitnodigingskaartje!

Esdégé-Reigersdaal zoekt medemensen

Je weet wanneer
je haar moet

aanmoedigen.
Dat geldt andersom ook.

# T R O T S
T E K S T 
Roos Slot

FOTO G R AFI E
Alexandra Heeremans

Bij binnenkomst in zijn appartement in De Stolp zit Jan Stoop (40) al klaar in 
zijn luie stoel. Terwijl ik plaatsneem op de bank tegenover hem, wijst hij naar 
de hoek van de kamer, waar een plant staat. Een bijzondere plant, want dit 
exemplaar houdt niet van water maar de blaadjes zijn wel altijd groen. Het is 
Tessa, een zorgrobot die helpt bij de dagelijkse activiteiten. 

Jan zijn begeleider Sandra heeft de robot geregeld. 
Sandra: “Om zijn zelfstandigheid en eigen regie te 
vergroten. We hadden de robot eerst in bruikleen 
en daarna besloten zijn ouders om de robot aan te 
schaffen.” Inmiddels heeft Jan sinds een halfjaar zijn 
eigen Tessa. Hij noemt haar Ingrid. Jan: “Ingrid vind 
ik gewoon een heel mooie naam. Mijn schoonzus 
heet ook Ingrid en is een leuke meid.”

Geheugensteuntje
De robot herinnert Jan aan allerlei dagelijkse acti-
viteiten zoals ontbijten, tandenpoetsen, scheren, 
avondeten, hometrainen en douchen. Sandra: “Dat 
wil niet zeggen dat hij al die taken nu zelf oppakt, 

maar vaak lukt het hem wel. Dan zie ik hem groeien. De begeleiding is 
altijd in de buurt om te kijken of het goed gaat.” Jan begint te grijnzen: 
“Om 22:00 uur zegt Ingrid dat ik mijn tanden moet poetsen. Maar soms 
zit ik dan nog aan m’n biertje. Dan drink ik die eerst op hoor!” Ingrid is het 
geheugensteuntje. Daarnaast moet Jan nog steeds zelf nadenken. Soms is 
dat lastig. Jan: “Ingrid zegt niet dat de taxi er is.” “Dat komt omdat de taxi 
niet elke dag op hetzelfde tijdstip klaarstaat”, licht Sandra toe. 

Mijn maatje 
De robot is geprogrammeerd op de dagindeling van Jan. Die indeling kan 
per dag verschillen. Jan: “Op maandag ben ik vrij. Tijd voor schoonmaken 
en boodschappen. Op dinsdag, woensdag, donderdag en vrijdag werk ik bij 
Brasserie Santiago. Bestellingen opnemen. Koffie, taart, lunch.” Als er iets 
aangepast moet worden, kan de begeleiding dat eenvoudig zelf doen. In de 
bijbehorende app zit een agenda waar taken ingevoerd kunnen worden. De 
robot vertaalt de tekst naar spraak en spreekt de boodschap uit op het ge-
plande tijdstip. Hoewel ze niet terugpraat, vindt Jan het wel heel gezellig met 
Ingrid. “Ik ben heel blij met haar. Ze is mijn maatje.” Toevallig of niet geeft 
Ingrid daarna een vriendelijke knipoog. Jan en Ingrid, een goede combinatie. 

"Ingrid is het 
geheugensteuntje.  
Daarnaast moet 
Jan nog steeds zelf 
nadenken" Meer weten over de sociale robot ‘Tessa’ of andere innovatieve 

hulpmiddelen? Kijk op www.esdege-reigersdaal.nl/tiz.

“ZE IS MIJN 
MAATJE”

Z e l f r e g i e  d a n k z i j  I n g r i d 

Heb je lekker gebladerd door de verhalen van Esdégé-

Reigersdaal? En lijkt het jou ook mooi om met onze cliënten 

te werken aan een waardevol bestaan? Of werk je al bij ons 

en ken je een geschikte kandidaat? We zijn altijd op zoek 

naar medemensen die willen onder steunen. We horen graag 

van je. Of je nu veel ervaring hebt in de zorg of net je op-

leiding hebt afgerond. Misschien wil je wel als zij-instromer 

een goed begin maken in het vak. Ook als je een stage plaats 

zoekt of vrijwilligerswerk wilt doen, ben  

je van harte welkom. Er zijn ver schil len de 

manieren om kennis te maken. Neem eens 

een kijkje op werkenbijesdege-reigersdaal.nl

Esdégé-Reigersdaal zoekt medemensen

Zijn wilskracht
inspireert jou.

Jouw vertrouwen
inspireert hem.
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http://www.esdege-reigersdaal.nl/tiz
http://www.werkenbijesdege-reigersdaal.nl


Ben jij...?

Op jezelf? 
Op een ander? 

Op elkaar?

Stuur dan een mail naar bladeren@esdege-reigersdaal.nl

Dan zetten wij jouw verhaal in dit magazine!
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